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رئيس كميسيون تعليم و تربيت شوراى عالى انقلاب فرهنگى:

سند تحول 2030 سبب كمرنگ شدن 
الگوى اسلامى زنان مى شود
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مجيد مجيدى:
نگران نسل جديد 

سينماى ايران هستم

مربي تيم ملي كشتي آزاد در گفت وگو با قدس
توكليان: وزارت ورزش فقط 7درصد 

هزينه هاي كشتي را داده است

دانستنى هاى مهم
 درباره سند رسمى

* قسمت اول
دكتر هدى مشفقى/ استاد دانشگاه: سند در لغت 
به معناى «آنچه به آن اعتماد كنند» است. قانونگذار در 
ماده1284 قانون مدنى، سند را هر نوشته اى مى داند 
كه در مقام دعوى يا دفاع قابل استناد باشد. درصورتى 
كه سند توسط مأمور رسمى، در حدود صلاحيت وى 
و با توجه به مقررات قانونى تنظيم شده باشد، رسمى و 
چنانچه بدون يكى از اين اركان باشد، عادى محسوب 
مى شود. افراد در تنظيم سند در روابط خود با يكديگر 
آزادند و مى توانند آن را به صورت عادى يا رسمى تنظيم 
كنند، مگر در مورد معاملات راجع به املاك و حقوق 
مربوط به آن، هبه، صلح و شركت نامه كه ملزم به تنظيم 

سند رسمى در دفترخانه اسناد رسمى مى باشند.
«اســناد رســمى» از حيث ماهيــت داراى دو جزء 
محتويــات و مندرجات مى باشــند. مطابق ماده 70 
قانون ثبت، مراد از اعتبار محتويات ســند رســمى 
اين است كه فرض مى شــود عبارات، مهر، امضا يا اثر 
انگشت موجود در سند، متعلق به اشخاصى است كه 
سند به آن ها نســبت داده مى شود؛ مگر اينكه خلاف 
اين امر ثابت شود. اگر شــخصى انتساب امضا، مُهر يا 
اثر گشت ذيل سند به خود را نپذيرد، تنها مى تواند با 
بيان دليل ادعاى جعل نمايد. منظور از مندرجات سند 
رسمى، مفاد عباراتى است كه در سند قيد شده است 
و مى توان آن را به دو بخش اعلام هاى مأمور رسمى و 
اعلام هاى افراد تقسيم كرد. در اين مورد نيز چنانچه 
شخصى مدعى باشــد مأمور رسمى برخلاف حقيقت 
امرى را در سند قيد كرده است، بايد عليه وى دعوى 

«جعل» اقامه كند.
اسناد، اعم از رسمى و عادى، ممكن است لازم الاجرا 
يا غيرلازم الاجرا باشند. منظور از لازم الاجرا بودن سند 
اين است كه براى الزام بدهكار و متعهد به اجراى مفاد 
سند، حتماً لازم نيست به مراجع قضايى مراجعه كرد، 
بلكه دارنده سند حســب مورد مى تواند به دفترخانه 
تنظيم كننده سند و يا اجراى ثبت و يا ساير تشكيلات 
اجرايى مراجعه كند. به عنوان مثال، سند نكاحيه، سند 
رسمى لازم الاجرا محسوب مى شود؛ اما سند مالكيت، 
لازم الاجرا نيست. چك، گرچه ســندعادى است، اما 
قانونگذار آن را در حكم سند لازم الاجرا دانسته است. 

سند رسمى نسبت به ســند عادى از مزايا و حمايت 
قانونى بيشترى برخوردار اســت؛ از جمله اينكه اولاً 
چون اسناد رسمى به وســيله مأمور دولت و با رعايت 
مقررات قانونى تنظيم مى شــوند، قانونگــذار اعتبار 
خاصى براى آن ها قائل شــده و اصل صحّت را درباره 
آن ها جارى مى كند. از اين رو، نسبت به سند رسمى 
فقط مى توان ادعاى جعل نمود، در حالى كه نسبت به 
سند عادى، ادعاى جعل ، انكار و  اظهار ترديد هر سه، 
برحســب مورد، قابل طرح مى باشند. دوم اينكه سند 
رسمى از نظر تنظيم، تابع شرايط خاصى است؛ از قبيل 
حضور در دفتر اسناد رسمى و ثبت متن سند، الصاق 
تمبر، امضــا و...؛ در صورتى كه ســند عادى از چنين 
تشريفاتى برخوردار نيســت. سوم؛ زمانى كه خواهان 
به استناد سند رســمى از دادگاه تقاضاى صدور قرار 
تأمين خواســته مى كند، بدون اين كه نياز به توديع 
خسارت احتمالى از ناحيه وى باشد، دادگاه مكلّف به 
قبول درخواست تأمين خواسته و صدور دستور است.

تاثير پيشگيرانه آسپرين از سرطان ها 
مريم سادات  ترجمه/ 
كاظمى: مصرف آسپرين 
در طولانى مدت مى تواند 
ابتلا به برخى سرطان هاى 
دستگاه گوارش را كاهش 
دهد. پژوهشگران دانشگاه 
هنــگ كنگ با بررســى 

وضعيت 600 هزار نفر دريافتند كه مصرف آســپرين تأثير پيشگيرانه اى 
در ابتلا به سرطان هاى دستگاه گوارش دارد.  در اين پژوهش بيماران به دو 
گروه تقسيم شدند؛ گروهى كه به طور متوسط نزديك به 8 سال آسپرين 
مصرف كردند و گروهى كه چنين تجويزى براى آن ها صورت نگرفت. نتايج، 
بيانگر تأثير قابل توجه در پيشگيرى از سرطان هاى دستگاه گوارش بود 
چنان كه در مورد ســرطان هاى كبد و مرى 47 درصد، معده 28 درصد، 
پانكراس 34 درصد و كولون 24 درصد كاهش خطر ابتلا مشــاهده شد.  
همچنين تأثيرات مثبتى نيز بر سرطان هاى ريه، پروستات و خون مشاهده 

شده است اما در مورد سرطان سينه، مثانه و كليه چنين اثرى تأييد نشد.

واتس اپ از دسترس خارج شد!
ديجياتو: ديروز صبح گزارش هايى از ســوى كاربران منتشر شد كه نشان 
مى داد ميليون ها نفر نمى توانند از پيام رسان محبوب واتس اپ استفاده كنند. 
با توجه به اطلاعات به دست آمده به نظر مى رسد مشكلات سِرورى باعث بروز 
چنين اتفاقى شده است. در واقع ابتدا كه برنامه را باز مى كنيد، متوجه مشكل 
خاصى نمى شويد. بخش چت و مخاطبان قابل ديدن هستند اما همين كه وارد 
يكى از چت ها مى شويد، با  خطاى Connecting مواجه مى شويد بنابراين 
نمى توانيد پيامى را براى كسى ارسال كنيد. به نظر مى رسد مشكلات سِرورى از 
طرف خود واتس اپ بوده و تنها بايد منتظر ماند. بد نيست بدانيد قطع ارتباط با 
سِرور بيشتر مربوط به اروپاى غربى و آسياست اما گزارش هايى مبنى بر اين كه 
ديگر كشورها هم با اين مشكل دست و پنجه نرم مى كنند دريافت شده است.  
خيلى وقت بود كه كاربران واتس اپ با اين گونه مشكلات مواجه نشده بودند. 
اكنون بايد منتظر گزارش هاى جديد كاربران باشيم. چون نه تنها واتس اپ 
واكنشى نسبت به اين مسئله نشان نداده، بلكه اكانت توييتر آن ها نيز براى 

مدت هاست كه فعاليتى نمى كند.

حقوقى

كلينيك سلامت

فضاى مجازى

چارسوى علمفناورى ديجيتال

سيناپرس: بتازگى دانشمندان توانسته اند الگوريتمى طراحى كنند كه مى تواند 
با اسكن مغز و با كمك يادگيرى ماشينى، افكار متمايل به خودكشى را شناسايى 
كرده و درنتيجه جلوى اين موضوع را بگيرد. اگر بخواهيم از طريق پرسش از افراد، 
گرايش آن ها به خودكشى را كشف كنيم، با شرايط بسيار دشوارى براى موفقيت 
روبرو خواهيم بود. بر اساس مطالعات انجام شده، نزديك به 80 درصد از كسانى 
كه اقدام به خودكشى كرده اند اعلام كرده اند در آخرين ملاقات خود با متخصصان 
سلامت روان، حتى به اين موضوع فكر هم نمى كرده اند! با اين حال، فناورى هاى 
مرتبط با هوش مصنوعى كه بر روى مواردى مانند شناسايى سلول هاى سرطانى 

اعمال شده اند مى توانند براى اين مشكل، راه حل مناسبى ارائه كنند. هوش مصنوعى مى تواند تفكراتى كه به خودكشى مرتبط است 
يا به اين نوع تفكرات منتهى خواهد شــد را شناسايى كرده و با كمك يك الگوريتم يادگيرى ماشــينى، تمايل به خودكشى را در 

بخش هاى خاصى از مغز كشف كند.

 

خانه ملت: وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات، گفت: در طول عمر تاكسى در كشور 
چه ميزان اتفاقات به واسطه نظام تاكسيرانى سنتى صورت گرفته؟ يك يا دو مورد 
از اين اتفاقات در حوزه الكترونيك نيز افتاده و اين موضوع را نبايد بزرگنمايى كرد. 
محمدجواد آذرى جهرمى درباره نظارت بر امنيت استارت آپ ها و اتفاق رخ داده در 
يكى از آن ها، اظهار داشت: ابزار لازم براى مقررات گذارى در حوزه ارتباطات وجود 
دارد، اما در حوزه فناورى اطلاعات، وزارت ارتباطات ابزارى براى قانونگذارى ندارد. 
طبيعتاً نهاد قانونگذار در اين موضوع، يا نهاد قانونگذار كلان مانند مجلس شوراى 

اسلامى و يا نهاد سياست گذارى، شوراى عالى فضاى مجازى است.
وزير ارتباطات با بيان اين كه اين سرويس ها بايد امن و در دسترس  باشند زيرا زندگى عادى مردم با آن ها سروكار دارد، گفت: بايد 
ضمانت ها و چارچوب هايى وجود داشته باشــد زيرا اطلاعات حريم خصوصى مردم در اين استارت آپ ها وجود دارد و ديگر اين كه 

صحت سرويس ارائه شده توسط آن ها مشخص باشد.

 حمايت وزير ارتباطات از تاكسى هاى اينترنتى

على پور     زندگى/ محبوبه   
قائم مقام توليت آســتان قدس 
علمى  «مرجعيت  گفت:  رضوى 
را در همه ابعاد علمى و بويژه درمانى دنبال 

مى كنيم».
سيد مرتضى بختيارى، در حاشيه كنگره بين 
المللى قلب و عروق كاســپين به خبرنگار ما 
گفت: مطابق برنامه هاى مــورد تأكيد توليت 
معظم آســتان قدس رضوى، بيمارستان فوق 
تخصصى رضوى در همه بخش هاى سلامت و 
درمان بايد بدرخشد كه از ضروريات تحقق اين 
امر، گسترش فضاهاى فيزيكى است. بختيارى 
تصريح كرد: مردم بزودى شــاهد آثارِ تدابير 
انديشيده شده در حوزه ســلامت و درمان در 

اين مركز درمانى خواهند بود.
* سياست هاى راهبردى آستان قدس در 

حوزه سلامت
قائم مقام توليت آستان قدس رضوى همچنين 
در جمع خبرنگاران گفت: مطابق برنامه هاى 
جدى آستان قدس رضوى كه در سياستهاى 
راهبردى از سوى توليت اين آستان مقدس نيز 
ابلاغ شده، مرجعيت علمى در ابعاد گوناگون، 
مورد نظر اين آستان است. يكى از بخش هايى 
كه در اين حوزه مى تواند خدمات شــايانى به 
مردم ارائه دهد، عرصه سلامت است. در همين 
راستا نيز بنياد سلامت راه اندازى شده كه در 
كنار بيمارستان فوق تخصصى رضوى گام هاى 
مؤثرى برداشته مى شود. از همين رو در حال 
تدوين و نهايى كــردن برنامه هاى يادشــده 

هستيم كه بزودى اطلاع رسانى خواهد شد.
بختيارى با اشــاره به تعامل مؤثر بيمارستان 
رضــوى با مديــران حوزه ســلامت كشــور 
ادامه داد: طى برگزارى كنگره كاســپين كه

400 متخصص برجســته حوزه قلب و عروق 
جهان از 18 كشور دعوت شدند، صاحبنظران 
به انتقال دانش پرداخته و آخرين دستاوردهاى 
خود را مبادله خواهند كرد كــه به اين طريق 
خدمات چشمگيرى نيز به مردم ارائه خواهد شد.

* رويكرد تعاملى با نهادهاى تخصصى
دكتر محمود شبسترى، رئيس بنياد سلامت 
آســتان قدس رضوى نيز با اشــاره به اينكه 
اين آســتان به عنــوان بازويــى توانمند در 
عرصه هاى علمى براى همكارى هاى گسترده 
با نهادهاى متولى سلامت آماده است، گفت: 
بنا بر توصيه هاى سودمند مقام توليت آستان 
قدس رضــوى، رئيس جديد دانشــگاه علوم 
پزشكى مشهد به عنوان عضوى از هيئت مديره 
بيمارستان رضوى و يكى از اركان حوزه سلامت 
آستان قدس رضوى خواهند بود كه اين اتفاق را 
به فال نيك مى گيريم. همچنين اميدواريم در 
آينده شــاهد همكارى بيشتر بين اين دو نهاد 

علمى باشيم.
وى با اشــاره به حمايتهاى همه جانبه توليت 

آســتان قدس رضــوى و ديگر مديــران اين 
مجموعه از برنامه هاى نظام ســلامت، اضافه 
كرد: در راســتاى تلاش هاى صــورت گرفته 
درصدد هستيم در برنامه هاى آينده با توان و 

اثرگذارى بيشترى حضورداشته باشيم.
* نمايندگى CSI در خاورميانه و آسياى 

ميانه 
دكتــر شبســترى همچنيــن خاطرنشــان 
كرد: نخســتين بار است كه در كشــور ما در 
زمينه بيمارى هاى قلبى وعروقــى با تكيه بر 
بيمارى هــاى دريچه اى قلب - كــه نظرات و 
جلسات بســيارى را مى طلبد- در قالب يك 
كنگره تخصصــى، نهادى رســمى و علمى با 
گستره جهانى همانند انجمن csi كه صاحبنام 
در حوزه بيمارى هاى قلب اســت با تمام تيم 
خود حضــور مى يابد. در حالــى كه مركزيت 
اين نهــاد در فرانكفــورت آلمان اســت، اما 
اين مجموعه در پنج قــاره نمايندگانى براى 
فعاليت دارد. همچنين تا سال گذشته مجرى 
برنامه هاى اين ســازمان يكى از كشــورهاى 

منطقه بود كه با رايزنى هــاى صورت گرفته، 
فعاليتهــاى اين تشــكل در آســياى ميانه و 
خاورميانه به كشــور ما منتقل شده است. در 
حال حاضر نيز بيمارستان رضوى به نمايندگى 
از سوى تمام استادان و صاحبنظران ايرانى در 
حوزه قلب وعروق به نمايندگى اين ســازمان 

پذيرفته شده است.
* تلاش براى فعاليت هاى علمى كارگاهى

رئيس بنياد ســلامت آســتان قدس رضوى 
در ادامــه تصريح كرد: طى ســه روز برگزارى 
كنگره بين المللى كاســپين، 16 جراحى در 
بيمارســتان فوق تخصصى رضــوى با حضور 
كميسيون هاى جراحى متشــكل از جراحان 
داخلى و خارجى انجام گرفــت كه در زمينه 
نارســايى هاى مادرزادى بيمارانى در سنين 
حدود سه و چهار سال و در مقوله بيمارى هاى 
دريچه اى قلب بيمارانى حدوداً 85 ساله مورد 

جراحى قرار گرفتند.
مديرعامل بيمارســتان رضوى نيز در حاشيه 
كنگره يادشــده گفت: رويكرد نوين مديريتى 
در بيمارستان رضوى بر اين اصل استوار شده 
كه كنگره ها و نشســت هاى علمى ديگر تنها 
تئوريك نبوده و به صــورت عملى و كارگاهى 

نيز مديريت  شوند.
دكتر قاسم سلطانى با اشــاره به اينكه توسعه 
اتاق هاى عمل و جراحى را در دستور كار داريم، 
خاطرنشان كرد: با حمايت هاى توليت آستان 
قدس رضوى ايــن اراده در بيمارســتان فوق 
تخصصى رضوى وجود دارد كه اين بيمارستان 
فقط يك مركز درمانى نباشد و علاوه بر خدمات 
عمومــى، خدمات پيشــرفته را ارائــه داده و 
پيشرفت هاى كشورهاى اروپايى را نيز به ايران 

منتقل كند.

:CSI قائم مقام توليت در كنگره بين المللى قلب و عروق

آستان قدس به دنبال مرجعيت علمى در حوزه درمان است

:CSI قائم مقام توليت در كنگره بين المللى قلب و عروق

آستان قدس به دنبال مرجعيت علمى در حوزه درمان است
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کوتاه و خواندنی

ایسنا: کیهــان بهمنی با بیان این که زمینه های نوشتن در ژانرهای مختلف در 
کشورمان وجود ندارد می گوید: ما وقتی می توانیم بر ژانر خاصی سرمایه گذاری 
کنیم که مشکل کتاب خوانی در کشــورمان حل شده باشد. این مترجم درباره 
اهمیت و ضرورت ژانرنویسی اظهار کرد: اگر دیدگاه مان یک دیدگاه قدیمی باشد 
باید بگویم چارچوب بستن برای هنرمند، نویسنده و فیلم ساز باعث محدودیت 
می شود. دست  نویسنده باید باز باشد تا در هر قالبی که راحت تر است بنویسد. 

کتاب های موفقی در دنیا وجود دارد که تابع یک  ژانر خاص نبوده است.

زمینه های نوشتن در ژانرهای مختلف را نداریم

مهر: سیدعلی کاشفی خوانساری با انتقاد از شیوه حضور ایران در نمایشگاه های 
بین المللی کتاب معتقد است ما بسیاری از پیش نیازهای لازم برای این دست از 
حضورها را هنوز نداریم.  این نویسنده و فعال فرهنگی عنوان کرد: نمایشگاه های 
بین المللــی ما الان تنها تهران نیســت. مهم ترین نوع هزینــه برای حضور در 
نمایشگاه های جهانی کتاب، حمایت از حضور اهالی قلم در این برنامه هاست. اگر 
امکان نشست هایی برای نویسندگان ایرانی فراهم شود تا بتوانند حرف بزنند و 
ایده های خود را بگویند، آن وقت می توانیم بگوییم اتفاقی مفیدی رخ داده است. 

لزوم تغییر شیوه حضور در نمایشگاه های جهانی کتاب

مهر: نخســتین جایزه ادبی افشــین یداللهی با موضوع ترانه و ترانه سرایی اهدا 
می شــود. این جایزه ادبی در دو بخش ترانه ســرایی و پژوهش نقد ادبی برگزار 
می شود. در بخش ترانه و ترانه سرایی درکنار سرایش ترانه با موضوع آزاد، بخش 
ویــژه با محوریت ترانه های ملی و میهنی نیز تدارک دیده شــده و آثار در این 
بخش نیز داوری خواهند شــد. در بخش نقد ادبی نیز درکنار بررسی مقالات و 
یادداشت هایی درخصوص ماهیت و وضعیت ترانه سرایی در ایران، مقالاتی در نقد 

و بررسی آثار مرحوم دکتر افشین یدالهی مورد داوری قرار خواهد گرفت.

نخستین جایزه ادبی افشین یداللهی اهدا می شود

سعید بیابانکی مطرح کرد

مردم ما چرا بایدکتاب بخوانند؟!

ایبنا: ســعید بیابانکی، شاعر و طنزپرداز مطرح کشــورمان در توضیح وضعیت صفحات ادبی روزنامه ها و 
خبرگزاری ها عنوان کرد: به نظر من رسانه های مکتوب ما نتوانستند در حوزه ادبیات تأثیرگذار باشند؛ چراکه 
اگر تأثیرگذار بودند، وضعیت ما بهتر از این چیزی بود که مشاهده می کنید و این قدر به جامعه کتاب خوان 
کم لطفی نمی شد. چندوقت پیش یک نفر از من سؤال کرد که چرا مردم کتاب نمی خوانند و من در جواب به او گفتم که 
چرا مردم ما باید کتاب بخوانند؟ این طنزپرداز ادامه داد: شما توجه کنید که یک فرد کتابخوان در کشور ما چه جایگاهی 
دارد و از دانش او چه استفاده ای می شود و با مشاهده وضعیت انسان های کتاب خوان، به نظر شما چرا مردم باید بخواهند که 
سرنوشتی شبیه به آن ها داشته باشند؟ شاعر مجموعه شعر »ردپایی بر برف« در توضیح ضرورت استفاده از افراد کتاب خوان 
در ســازمان ها و ادارات مختلف گفت: مسئولان مملکت که در رأس تصمیم گیری های کشور هستند، به یک حلقه ای از 
مشاوران نیاز دارند که به نظر من جامعه کتاب خوان می تواند بهترین گزینه ممکن برای تشکیل این تیم باشد. بنابراین ما در 
این کشور به یک انجمن یا کانون »کتاب خوانان ایران« نیاز داریم تا این نخبگان را به مسئولان و مردم معرفی کند. بیابانکی 
که سابقه عضویت در شورای شعر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را در کارنامه خود دارد، در بخش پایانی صحبت هایش 
عنوان کرد: به خاطر دارم زمانی که در وزارت ارشاد فعالیت می کردم، هرسال لیستی ازسوی نهاد کتابخانه های عمومی اعلام 
می شــد که در آن لیست، نام کتاب خوان ترین افراد هر کتابخانه آمده بود. در این لیست فردی بود که در مدت یک سال 
250 عنوان کتاب خوانده بود. به نظر من این آدم ها دریایی از اطلاعات هستند که باید به عنوان مشاور در ادارات و سازمان ها 
فعالیت کنند. بنابراین اگر ما به درک درستی از این موضوع برسیم، می توانیم یک موج در کشور ایجاد کنیم و منتظر باشیم 

که کتاب به جایگاه واقعی خود برگردد.

کتاب

دانشگاه

استفاده از ظرفیت های دانشجویی با یک طرح خلاقانه
شکل گیری حلقه های ارتباط دانشجویی

 فرهنگ/ زهره کهندل   طرح »از من بپرس« یک ایده دانشــجویی 
است که می تواند مسیر تحصیلی را برای دانشجویان ورودی و سال اولی، 
ســهل الوصول تر کند و طرح های دانش بنیان دانشــجویی را به مرز اجرا 

نزدیک کند.
مســئول معاونت علمی بســیج دانشــکده علوم پایه دانشگاه فردوسی 
مشــهد درباره این طرح خلاقانه دانشجویی توضیح می دهد: هدف این 
طرح، آشنایی دانشجویان جدیدالورود، به ویژه در مقطع کارشناسی که از 
دبیرستان وارد دانشگاه می شوند، با فضای دانشگاهی است تا با دانشجویان 
ســال بالاتر یا دانشجویان تحصیلات تکمیلی در ارتباط و تعامل باشند 
و از آن هــا راهنمایی بگیرند. محمدرضا مؤمــن در گفت وگو با خبرنگار 
ما می گوید: پرســش هایی که دانشجویان ســال پایین و ورودی امسال 
از دانشــجویان باتجربه تر درباره رشته تحصیلی یا امکانات و فرصت های 
دانشگاهی دارند، در جلسات و میزگردها پرسیده می شود، ضمن این که با 
بهره گیری از فرصت شبکه های اجتماعی، این تعامل به صورت غیرحضوری 
و ازطریق کانال های ارتباطی ادامه می یابد. به گفته وی، این طرح در فاز 
اول در جشن آغاز سال تحصیلی برگزار شد که در غرفه بسیج دانشجویی، 
دانشجویان ثبت نام می کردند تا پرسش های متداول شان را مطرح کنند و 

از دانشجویان باتجربه تر راهنمایی بگیرند. 
او ادامه می دهد: جرقه شکل گیری این ایده در جلسه معاونت علمی بسیج 
زده شــد که چه مسیری برای پاسخ به پرسش های متداول دانشجویان، 
ســهل الوصول تر است. همین شد که به دنبال راهی ارتباطی برای تعامل 

دانشجویان جدیدالورود و دانشجویان سال بالایی بودیم.
مؤمن توضیح می دهد: سؤالات دانشجویی، پرسش هایی درباره امکانات 
و فرصت های دانشــگاه اســت تا دغدغه های تحصیلی و علمی، ضمن 
این که سعی کردیم بســتری را برای دانشجویان فراهم کنیم تا طرح ها 
و ایده هایشان که قابلیت اجرایی دارد، به شرکت های دانش بنیان معرفی 
شود و حتی کسانی که پروژه های علمی مشترک دارند، ازطریق این حلقه 
ارتباطی دانشجویی، یکدیگر را پیدا کنند و موجب هم افزایی علمی شود. 
ما نمونه هایی در دانشکده علوم داشتیم که دانشجویان ارشد رشته فیزیک، 

همکاران طرح شان را از بین دانشجویان کارشناسی پیدا کردند.
او یادآور می شــود: تا جایی که اطلاع دارم، نمونه طرح »از من بپرس« را 
در دانشگاه های دیگر ندیده ام، ضمن این که این طرح، قابلیت توسعه در 

بخش  های مختلف و سایر دانشکده ها را هم دارد.
این دانشجوی سال آخر کارشناسی ادامه می دهد: طرح »از من بپرس« 
روی مشاوره علمی بیشترین تمرکز را دارد و معتقدیم که جرقه های تولید 
علم که در ســطح دانشجویی زده می شــود، می تواند به سرانجام برسد. 
ســعی ما بر این بوده که مشاوره علمی را به بدنه دانشجویی بکشانیم تا 
تعامل بهتری بین دانشــجویان مقاطع مختلف صورت بگیرد و ایده های 

بین رشته ای نیز شکل اجرایی پیدا کند.
به گفته او، دانشجویانی که در شرکت های دانش بنیان فعال هستند، اعلام 
آمادگی کرده  اند تا در قالب این طرح، به پرســش های دانشجویی پاسخ 

دهند.

 برای دانشجویان توسط دانشجویان
ایده های دانشــجویی اگر در یک مسیر نظام مند قرار بگیرد، می تواند به 
تحقق نزدیک شود. مسئول بسیج دانشجویی دانشکده علوم پایه دانشگاه 
فردوسی مشــهد با اشــاره به اجرای طرح »کار دانشجویی« در فضای 
دانشگاهی می گوید: در این طرح، شرایط برگزاری کلاس های فوق برنامه 
در دانشگاه توسط دانشجویان مهیا می شود؛ مثلاً یکی از دانشجویان ارشد 
که در برنامه نویسی تسلط داشت، کلاس هایی را برای دانشجویان متقاضی 

برگزار کرد، آن هم با یک سوم یا یک چهارم قیمت بیرون. 
محمدرضا جعفری که اهل شیراز است و دانشجوی ارشد رشته فیزیک، 
اضافه می کند: چنین طرح هایی هم به جیب دانشجویان کمک می کند 
که کمتر هزینه کنند و هم این که برای تعدادی از دانشــجویان مستعد، 
اشــتغال زایی می کند، ضمن این که طی هماهنگی با مسئولان دانشگاه، 
کلاس های خالی به برگزاری کلاس های فوق برنامه اختصاص می یابد و 
به خاطر امنیت محیط دانشــگاه، برای دانشجویان دختر هم یک مزیت 

است. 
به گفته او، در قالب این طرح، کلاس های ورزشــی هم برگزار می شود و 
حتی دانشجویانی که دستی در هنر دارند، اگر متقاضی وجود داشته باشد، 
برایشان کلاس های هنری برگزار می کنند؛ مثلاً دوره های خوشنویسی 

برای دانشجویان توسط خود دانشجویان برگزار شده است.
جعفری می گوید: برگزاری کلاس های کنکور ارشــد برای کســانی که 
می خواهند در رشته مدیریت، ادامه تحصیل بدهند برگزار می شود، هم با 
قیمت پایین تر و هم این که کیفیت کلاس ها حفظ می شود، ضمن این که 

در محیط دانشگاه است.
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 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  گویش های بومی فرهنگ
و محلی مناطق مختلف ایران رو به زوال اســت. 
غیر از این که در تقویم سازمان یونسکو این مسئله 
اعلام شده، تغییر گویش نسل امروز و دوری آن ها 
از لهجه های بومی، نابودی این گویش ها را نشان 

می دهد. 
وقتــی نوه ها مقابــل پدربزرگ و مــادر بزرگ 
می نشــینند و از روی تفنن و شاید تمسخر به 
ادبیات آن ها و یا تلفظ بعضی کلمات توسط آن ها 
می خندند، نشــان از فرهنگ گریزی نسل امروز 
دارد، اما فاجعه از آنجا شروع می شود که بسیاری 
از پدر و مادر ها ســعی می کنند به فرزندان شان 
آموزش دهند که در خانه، مدرســه و یا محیط 
بیرون از خانه با لهجه محلی شان صحبت نکنند. 
همین رفتارهای به ظاهر کم اهمیت باعث شــده 
گویش هــای محلــی و فرهنگ بومــی و قومی  

روزبه روز کم رنگ و کم رنگ تر شود. 

 ضرورت  های حفظ تنوع زبان در ایران
با از بین رفتن گویش های محلی، علاوه بر این که 
زبان و ادبیاتی متزلزل خواهیم داشت، با مسائل و 
ناهنجاری های اجتماعی هم روبه رو خواهیم شد؛ 
نا هنجاری هایی مثل فاصله انداختن بین نســل 

امروز و دیروز و یا کم شدن عاطفه بین نسل  ها. 
برای حفظ این »دژ فرهنگی« باید بیش از این  ها 

به زبان و ادبیات فارسی بها بدهیم.  
گاهی جشنواره هایی به زبان محلی در گوشه وکنار 
کشــور برگزار می شــود؛ نمونــه اش برگزاری 
جشنواره های رضوی به زبان عربی و یا دوسالانه 
»منال« که به زودی ســومین دوره اش در استان 

ایلام برگزار می شود.  
اما مســئولین فرهنگی برای ماندگاری ادبیات 
بومی و خرده فرهنگ هــا باید چه کارهایی انجام 
دهند؟ آیا صرف برگزاری جشــنواره  های متعدد 

می تواند محافظ این در گرانبها باشد؟ 

 برکات جشنواره  های بومی و منطقه ای
مرتضی حیدری آل کثیر، شــاعر خوزستانی که 
به زبان فارســی و عربی شعر می گوید، برگزاری 

همایش در شهرستان را  با محوریت پاسداشت 
ادبیات بومــی مهم ترین ابــزار توجه و حمایت 
از ادبیات بومی می داند. این شــاعر می گوید: در 
کنار فعالیت های فرهنگی که در استان خوزستان 
انجام می شود، ســالانه چندین همایش به زبان 
عربی و محلی در این اســتان برگزار می شود و 
من برکات معنوی و تأثیــر این همایش ها را بر 

هنرمندان و فضای جامعه می بینم.  
این شاعر معتقد است هیچ چاره ای جز این نیست 
که همایش هایی در شهرستان ها برگزار شود که 
به زبان محلی همان جا باشد؛ چون وقتی قومیتی 
ببیند نظام حاکم و نهــاد فرهنگی مثل وزارت 
ارشــاد به زبان آن قومیــت اهمیت می دهد، بر 

پاسداشت فرهنگ ملی هم تأثیر می گذارد.  
حیدری می گوید: وقتی در سال 1391 در محضر 
رهبر معظم انقلاب به زبان عربی که زبان محلی 
مردم خوزستان است شــعری فولکلور خواندم، 
رهبــر معظم انقلاب مرا مورد تفقــد قرار دادند 

و به زبان عربی شــعری خواندند. این بده بستان 
همان زمان در تلویزیون پخش شــد و در فضای 
مجازی منتشر شد و این انعکاس باعث خوشحالی 
مردم منطقه شد و به اندازه انجام چندین سال کار 
فرهنگی، مؤثر بود. شاعر »پایتخت جهان« ادامه 
می دهد: به نظر من پاسداشت قومیت ها فقط به 

دلایل فرهنگی و اجتماعی نیســت، حتی از بعُد 
سیاسی هم توجه به لهجه های بومی اهمیت دارد. 
برای ایجاد برادری میان کشورهای منطقه نباید 
از سلاح هنر غافل بود. هنر باعث ایجاد همدلی 
و وحدت آفرینی می شود؛ مثلاً زمانی که هنرمندان 
ایرانی فیلم هایی نظیر مریم مقدس، مختار و یا 
یوسف پیامبر)ع( را می ســازند، تأثیر خاصی بر 
عرب های منطقه و حوزه خلیج فارس می گذارند و 
این تأثیر، چندین برابر سمینار و مذاکره بر وحدت 

ملی و بین المللی تأثیر می گذارد. 
حیدری آل کثیر همچنین معتقد است: مسئولین 
فرهنگی می توانند علاوه بر برگزاری همایش ها، 
اقدامات کم هزینه تر زیادی برای گســترش زبان 
و ادب فارسی و پاسداشت قومیت  ها انجام دهند. 
این شــاعر ایجاد بســتر برای رویارویی شاعران 
کشــورهای مختلف با یکدیگر به عنوان بهترین 
ناقلان فرهنگ و تکریم شــاعران در جشنواره ها 
را اقداماتی دانســت که می تواند باعث توجه به 

فرهنگ های منطقه ای و لهجه های بومی شود. 

 فقط با برگزاری جشنواره  ها نمی توان به 
نتیجه دلخواه رسید

اما معــاون فرهنگی اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی استان ایلام که مسئول برگزاری دوسالانه 
شعر کردی »منال« است، ضمن تأکید بر تقویت 
زبان مادری معتقد است، توجه به فرهنگ بومی 
باعث تحکیم فرهنگ ملی می شود و از آنجایی که 
کشور ما ایران، رنگین کمانی از خرده فرهنگ های 
مختلف اســت و تنوع خاصی دارد، وحدت این 
خرده فرهنگ هــا باعث غنــای فرهنگ ملی و 

اسلامی ما می شود. 
عمران خودآموز ضمن اشاره به تجربه برگزاری 
دوسالانه شعر کردی معتقد است: فعالیت هایی 
نظیر برگزاری جشنواره ها در پاسداشت فرهنگ 
و لهجه بومی بی تأثیر نیســت و اتفاقاً از سمت 
هنرمندان اســتقبال خوبی هم از این جشنواره 
شــده اســت، چون جشــنواره یکی از راه های 
ایجاد انگیزه و رغبت اســت، اما صرفاً با برگزاری 

جشنواره ها نمی توان به نتیجه دلخواه رسید. 
 دبیر دوســالانه شــعر کردی ادامــه می دهد: 
مهم ترین مســئله ای که می توانــد باعث توجه 
جامعه به حفظ فرهنگ بومی شود، ایجاد رغبت 

در خانواده هاست. 
خانواده ها بایــد به فرهنگ بومی شــان احترام 
بگذارند. در بازدیــدی که رهبر معظم انقلاب با 
خانواده یکی از شــهدای مدافع حرم داشتند، به 
آن ها تأکید کرده بودند که در خانه با زبان محلی 
و  ترکی حرف بزنند، چون بچه ها فارســی را در 

مدارس و جامعه یاد می گیرند. 
خودآمــوز ضمن بیــان این مطلب کــه خرده 
فرهنگ ها ارزش هایی هستند که از دیرباز به ما 
رسیده است، گفت: اگر بخواهیم خرده فرهنگ ها 
را به نســل امروز منتقل کنیم، علاوه بر برگزاری 
جشــنواره ها و توجه خانواده به این مسئله، باید 
نهادهایی مثل آموزش و پــرورش و کانون های 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان را درگیر این 

مسائل کنیم.

قدس گزارش می دهد

غنای فرهنگ ملی با حفظ تنوع زبان و گویش های محلی

آنچه می خوانید

توجــه به فرهنــگ بومــی باعث 
تحکیــم فرهنــگ ملی می شــود 
و از آنجایی که کشــور مــا ایران، 
رنگین کمانی از خرده فرهنگ های 
مختلف است و تنوع خاصی دارد، 
وحدت این خرده فرهنگ ها باعث 
غنــای فرهنگ ملی و اســامی ما 

می شود



مجید مجیدی: 

نگران نسل جدید سینمای ایران هستم

مهر: مجید مجیدی با بیان این که فیلم سازی مستقل است، گفت: اگر به پروژه سینمایی »محمد رسول الله« 
بودجه ملی اختصاص یافته به این دلیل بوده که فیلمی با ابعاد ملی و حتی جهانی بوده است. این کارگردان 
و فیلم نامه نویس که به منظور شرکت در ششمین کنفرانس بین المللی رسانه های کودکان شبکه تلویزیون 
رسمی ترکیه)TRT(  به آنکارا سفر کرده است، در گفت وگو با خبرگزاری آناتولی نکاتی را درباره فیلم »محمد رسول الله« 
و هدف و انگیزه خود برای ساخت این فیلم یادآور شد و گفت: متأسفانه تصویری که از اسلام در سال های اخیر در جهان 
و به ویژه دنیای غرب به وجود آمده، یک تصویر خشن و همراه با تروریسم و درگیری بوده و ظهور گروه های تندرو همچون 
داعش و طالبان نیز این موضوع را تشــدید کرده اســت. این موارد، سبب تشدید اسلام هراسی در جهان غرب شد و این 
وضعیت مرا بر آن داشت تا در قالب چنین فیلمی، وجوه معرفتی دین اسلام را به همگان معرفی کنم. وی در ادامه افزود: 
بی تردید سینمای ایران جایگاه بسیار خوبی دارد. من فقط نگران نسل جدید سینمای ایران هستم که در مسیر خوبی 
حرکت نکند و مردم و سینمای مردمی را فراموش کند و فقط چشم داشته باشد به آن سوی مرزها که این خطری است 
برای همه سینماگران در جهان. این آثار هنرمند است که باید مورد داوری قرار بگیرد، به عنوان مثال من برای ساخت فیلم 
پیامبر اسلام وارد پروژه ای شده بودم که قطعاً باید از بودجه ملی استفاده می کرد، چراکه بخش خصوصی به خاطر بالابودن 
بودجه آن، قادر به فعالیت در این زمینه نبود. به هرحال من فیلمی ساخته ام که برای پیامبر اسلام است و اگر از امکاناتی 
هم استفاده کرده ام، طبعاً درراستای آن تفکر و گرایش بوده است. اما بسیاری آمدند و به آن از زوایه مادی نگاه کردند و 
گفتند که مجیدی، میلیاردها پول برای این پروژه صرف کرده است. به هرحال این فیلم، پروژه ای ملی بود و برای جهان 

اسلام، دستاوردهای متعددی داشت که هرکدام از آن ها می تواند سرمایه ای ملی برای کشور محسوب شود.

سینما چهره - خبر

ایسنا: رئیس سازمان سینمایی با اشاره به این که آثاری که در مواجهه با عرضه 
دچار مشکل می شوند، همیشه بوده، هستند و خواهند بود، گفت: تلاش ما این 
است که این مسائل را به حداقل برسانیم، یعنی آثاری که با برآیند و وجه غالب 
انتظار جامعه هم خوانی ندارند به حداقل برسند. این  یک کار فرهنگی است و اصلًا 
پلیسی یا پاسبانی نیست. محمدمهدی حیدریان افزود: وظیفه ما تبدیل داده ها 
به اطلاعات و آگاهی است. ارزش گذاری، سطحی ترین ناحیه را هدف می گیرد و 

تحریک می کند، اما ما هم تلاش می کنیم آن ها را به حداقل برسانیم.

بررسی فیلم ها یک کار فرهنگی است نه پلیسی

ایسنا: جمشید مشایخی پس از ترخیص از بیمارستان از وضعیتش ابراز رضایت 
کرد. این بازیگر که پنج شــنبه، 11 آبان ماه از بیمارســتان مرخص شده است، 
گفت: حالم بهتر اســت، اما همچنان باید تحت نظر باشم. درد زیادی داشتم که 
خوشبختانه بهتر شدم و فعلاً باید استراحت کنم. مشایخی با اشاره به مراجعه مردم 
به بیمارستان برای عیادت از او گفت: مردم همیشه محبت دارند و من شرمنده 
آن ها هستم، اما ازسوی پزشکان امکان ملاقات نبود و از آن ها عذرخواهی می کنم. 

جمشید مشایخی به دلیل مشکلات کلیوی در بیمارستان آتیه بستری بود.

صحبت های مشایخی پس از ترخیص از بیمارستان

مهر: نایب رئیــس انجمن علمی پژوهش های هنری ایران معتقد اســت نظام 
ارتباطی نقاشــان به تعدادی گالری محدود شده است. بهزاد زنگی گفت: فضای 
هنرهای تجســمی معاصر ایران و فعالیت هایی نظیر نمایشگاه ها و حراجی های 
هنری در نبود بی ینال های نقاشــی نتوانســته اند ابعاد نظری و تحلیلی نقاشی 
معاصر را پشــتیبانی کنند و نمایشگاه ها صرفاً به مدت زمان اندک برگزاری شان 
محدود می شوند. این مسئله باعث شده است که نقاشی معاصر به تعداد معدود و 

مشخصی از افراد بسنده کند و جامعه مخاطبان آن به شدت کوچک شود.

ارتباطات نقاشان به تعدادی گالری محدود شده است
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قدس در گفت و گو با فیلمسازان فیلم کوتاه بررسی می کند

آیا شبکه های اجتماعی در رونق فیلم کوتاه تأثیر دارند؟
 هنر/ تکتم بهاردوســت  بی تردید امروزه 
فضای مجازی فرصت قابل توجهی برای انتقال 
گسترده باورها و نگرش های جهانیان فراهم کرده 
است. چنان که هنرمندان حوزه فیلم کوتاه نیز 
نتوانســته اند از این فرصت چشــم بپوشند. این 
روزها خیلی سریع می توان به بهترین فیلم های 
کوتاه دنیا در عرض چند ثانیه و با یک کلیک در 
فضای مجازی دسترســی پیدا کرد. ولی آیا این 
قضیه می تواند در گسترش و تولید فیلمهای کوتاه 
موثر باشد؟ علاوه بر این آیا فیلمسازان فیلم کوتاه 
می توانند از فضای مجازی به عنوان یک فرصت 
برای تولید و نمایش آثارشــان اســتفاده کنند؟ 
این ها سؤالاتی است که در گفت و گو با تنی چند 
از دســت اندرکاران این حوزه جویا شدیم که در 

ادامه می خوانید.

فضای مجازی محفل آگاهی بخشی است 
توفیق امانی نویسنده و کارگردان چندان تمایلی 
به تماشای فیلم کوتاه در فضای مجازی ندارد و 
می گوید: من سینما و بخصوص فیلم کوتاه را به 
مثابه اکران و در معرض دید گذاشتن، به همان 
مفهــوم و ماهیت اصلی خودش دوســت دارم. 
منظورم این است که ترجیح می دهم فیلمها را 
در سالن ســینما و روی پرده ببینم تا روی یک 

گوشی مثلا پنج اینچی! 
این عضو انجمن فیلم کوتاه گفت: البته شرایط 
بــرای فیلمهای مینیمال و خیلی کوتاه شــاید 
مقداری فرق می کنــد. اما اگر بخواهیم از منظر 
اطلاع رسانی و حتی آموزشی هم که نگاه کنیم 
فکر میکنم این روزها شبکه های اجتماعی فرصت 
خوبی را برای فیلمســازان ایجاد کرده اند و این 
پدیده محفل مناســبی برای آگاهی بخشــی و 
تماشای آثار مختلف به ویژه برای خود فیلمسازان 
به وجود آورده است. وی در ادامه تاکید کرد: البته 
به شرطی که فیلمســاز فریب این گستردگی و 
وسعت فضای مجازی را نخورد و قرارگیری در این 
فضا منجر به شکل گیری یک نوع خودبرتربینی 
و خودباوری کاذب نشــود. منظورم این است که 
فیلمســاز مدام خود و اثرش را در آینه خارج از 

فضای مجازی هم ببیند و بررسی کند. 
وی در بخش دیگری از ســخنان خود افزود: من 
معتقدم که سینما بیشتر یک ماوای عملی است 
و توجــه بیش از حد و اختصاص دادن زمان غیر 
معمول به فضای مجازی حتی اگر به طور کامل 
در رابطه با ســینما هم که باشد می تواند برای 
فیلمســاز خطرناک و به مفهوم دور شــدنش از 
فضای فیلمسازی باشــد! واقعیت این است که 
فضای مجازی باعث شده که مخاطبین فیلمهای 

کوتاه جایگاه اصلی خود را بدست آورند.

 نقد فیلم و آگاهی از واکنش مخاطبان به 
مدد فضای مجازی 

در همین رابطه سروش طباطبایی ضمن اشاره به 
تاثیر گذار بودن فضای مجازی برای فیلمسازان 
فیلم کوتاه گفت: فضای مجازی و شــبکه های 
اجتماعی برای فیلمسازان فیلم کوتاه یک فضای 
کاملا واقعی است چون که فیلمسازان فیلم کوتاه 

تــا پیش از این جایی را بــرای ارائه آثار و نقد و 
بررسی کارهایشان نداشتند. 

وی افزود: اگر هم جایــی بود آنقدر محدود بود 
که فقط عده کمی می توانســتند از آن استفاده 
کنند. بنابراین نتیجه می گیریم که در حال حاضر 

محیط مجازی می توانــد به عنوان فضایی برای 
فیلمســازان فیلم کوتاه باشد که آثارشان را هم 
تبلیغ کننــد، نمایش بدهند و حتی مورد نقد و 
بررســی قرار بگیرند که البته هم هزینه کمتری 
برایش پرداخت می کنند و همچنین مخاطبان 

بیشتری بدست  خواهند آورد.
این کارگردان ادامه داد: فضای مجازی باعث شده 
که مخاطبان فیلمهای کوتاه جایگاه اصلیشــان 
را بدســت آورند و در ســاخت محتوایی فیلمها 
تاثیرگذار باشــند. چون نه تنها فیلم کوتاه یک 
زمانی جایی برای عرضه نداشت بلکه تماشاگرانش 
هم محلی برای کسب اطلاع از آثار مختلف فیلم 
کوتاه نداشتند و عملا نمی دانستند اخبار مرتبط 
با این بخش را باید چگونه به دســت بیاورند که 
در حال حاضر به این شکل مخاطبان این حوزه 
هم می توانند بهترین استفاده را از فضای مجازی 
داشته باشند و با فیلمسازان این حوزه و آثارشان 

را بیشتر بشناسند.

وی اضافه کرد: از طرفــی دیگر در دنیای امروز 
فضای مجازی به عنوان یک رسانه  پویا، کم هزینه 
و البته ســریع نقش مؤثری را در حوزه سینما و 
البته فیلم کوتاه ایفا می کند و شاید همین قضیه 
باعث شده که رسانه های دیگری مانند تلویزیون، 
ســینما و ... از آن جایی که ساختار مدیریتشان 
قدیمی تر اســت و هزینه هایشان هم به شدت 

بالاست، مخاطبان خود را از دست بدهند.

 بهره گیری از مزایای تماشــای آنلاین 
فیلم ها 

سروش طباطبایی با اشــاره به تماشای آنلاین 
فیلمهای کوتاه روز دنیا در فضای مجازی توسط 
علاقــه مندان به این حوزه گفت: در حال حاضر 
بسیاری از جشــنواره های فیلم کوتاه به صورت 
آنلاین برگزار می شــوند و حتی با نظرات مردم 
داوری می شود و از طریق همین فضای مجازی 
است که می شود به خوبی به تعداد مخاطبان این 

گونه آثار هم حتی دست یافت.
وی تاکید کرد: این روزها خیلی از فیلمســازان 
مطرح دنیا فیلمهایشان را در فضای شبکه مجازی 
منتشــر می کنند. این در حالی است که زمانی 
این امکان بــرای ما فراهم نبود که بتوانیم اثری 
از بزرگان و فیلمسازان مطرح دنیا را تماشا کنیم 
اما اتفاقی که افتاده این اســت که در یک طرف 
دنیا فیلمی در حال اکران است و ما هم در گوشه 
دیگری از این جهان به سادگی می توانیم به این 

فیلمها دسترسی پیدا کنیم.
وی ادامه داد: ســالها قبل فیلم کوتاه فیلم های 
مخاطبان خاص بود در حالی که در این چند سال 
اخیر و به مدد فضای مجازی سطح سواد و نگرش 
مخاطبان عام هم نسبت به فیلم کوتاه تغییر کرده 
است و این خودش باعث شده که فیلمهای کوتاه 
به لحاظ محتوایی خیلی رشد کند و حتی خیلی 
از این فیلمها با توجه به سلیقه مخاطبانش ساخته 
شود. فضای مجازی فقط برای مخاطبان خاص 
آموزنده نبوده بلکه حتی باعث شده که کسانی 
امثال من هم بــه صورت کاملا رایگان و البته با 

سرعت بالایی در این زمینه آموزش ببینند.

گفت و گوی قدس با شجاعی طباطبایی 
درباره ساخت سردیس شهید حججی 

تکثیر نماد ایستادگی و مقاومت
 هنر/ صباکریمی  هفته گذشته 
مراسم رونمایی از سردیس شهید 
محسن حججی، با حضور جمعی 
از مسئولان و هنرمندان کشور در 
حوزه هنری برگزار شــد. یوزباشی 
از هنرمنــدان عرصــه تجســمی 
اســت که سابقه ساخت تندیس و 
سردیس های مشــاهیر بسیاری را 
در کارنامه کاری خود دارد و پیش 
از این نیز ســابقه فعالیت با حوزه 

هنری را داشته است. سردیس سیدحسن حسینی، ابوالفضل عالی، قیصر 
امین پور و شهید همدانی از کارهایی است که وی برای حوزه هنری انجام 
داده است. به همین بهانه با مسعود شجاعی طباطبایی، مدیر مرکز هنرهای 
تجسمی حوزه هنری، مدیر تبلیغات فرهنگی شهر تهران پیرامون جزئیات 
این طرح هنری و فضاســازی شهری به گفت وگو نشستیم که در ادامه 

می خوانید.
شجاعی طباطبایی در ابتدای سخنان خود با اشاره به مراحل آماده سازی 
و ساخت سردیس شــهید حججی عنوان کرد: این سردیس در مرحله 
اول با خمیر ســاخته و سپس از آن قالب گرفته می شود. از روی همین 
قالب می توان با هر متریالی این سردیس را تولید کرد. این کاری هم که 
در حال حاضر ســاخته شــده، با پتینه است که قیمت خیلی بالایی هم 
نــدارد، اما این ماده از این جهت برای ما مهم اســت که می توانیم آن را 
در تعداد بالا تولید و تکثیر کنیم و با توجه به ســفارش مراکز استان ها، 
این اثر را ارائه کنیم.  این سردیس کاری است که در مدت یک ماه انجام 
شده و از زمانی که خبر شهادت شهید حججی منتشر شد، چند اتفاق و 
برنامه را برای این شــهید پیش بینی کردیم که انجام شد و یکی از آن ها 
همین کار پرفورمنس بود. وی در ادامه افزود: در حال حاضر نیز در مرحله 
رایزنی با مراکز استان ها هستیم، اما درنظر داریم برای شهر نجف آباد این 
ســردیس را از جنس برنز بسازیم و کار فاخری در اختیارشان قرار دهیم 
و البته نصب و جانمایی آن با مســئولان شــهر نجف آباد خواهد بود که 
بنا به ویژگی های شــهر، برای جانمایی آن اقدام خواهند کرد. ضمناً این 
آمادگی را هم داریم که پس از انجام هماهنگی های لازم، این اثر را در ابعاد 

بزرگ تری دوباره سازی و در نقطه مناسبی از سطح شهر جانمایی کنیم.
مدیر مرکز هنرهای تجسمی حوزه هنری یادآور شد: به همین منظور در 
وهله اول باید با مراکز اســتان ها ارتباط برقرار شود و از آنجایی که حوزه 
هنری در اســتان ها دفتر دارد و خیلی از مراکز استان ها ارتباطات خوبی 
با نهادها و ارگان ها دارند و خوشــبختانه این تعامل به خوبی برقرار است، 
این مســئله ظرفیت خوبی برای ما ایجاد می کند که با توجه به بضاعتی 
که در شکل های مختلف هنرهای تجسمی داریم و با توجه به سفارشی 
که به ما داده می شــود، کارهای زیــادی در حد بضاعتی که داریم انجام 
دهیم. حال ممکن اســت این ســفارش در قالب یک یادمان باشد یا در 
قالب سردیس و یا تندیس. شجاعی طباطبایی در بخش دیگری از سخنان 
خود تصریح کرد: پی گیر این هستیم که جریان سازی صورت بگیرد و این 

مفهوم گسترش پیدا کند. 
وقتی رهبر معظم انقلاب اسلامی تأکید دارند شهید حججی یک حجت 
بود، ما هم در حوزه هنری خودمان را جزئی از این اتفاق بزرگ می دانیم 
و به این اتفاق مهم ادای دین کردیم. لذا هنرمندان حوزه هنری در تلاش 

هستند به اشکال مختلف این جریان را ظهور و بروز دهند.
این هنرمند در ادامه تأکید کرد: خوشــبختانه ما تعامل بسیار خوبی با 
ســازمان زیباسازی شهرداری تهران داریم و این تعامل باعث شده کارها 
از فضای نمایشگاهی بیرون بیاید و به شهر راه پیدا کند و با مخاطب عام 

ارتباط برقرار شود.

 می خواهیم آثار هنری دیده شود
وی در ادامه افزود: هدف اصلی ما دیده شدن است. به نظر من نمایشگاه ها 
دیگر قابلیت قبلی خودشان را به صورت آنچه در گذشته وجود داشت از 
دست داده اند. یک زمانی نمایشگاه محل بسیار خوبی برای دیده شدن آثار 
بود، اما در حال حاضر نمایشگاه ها بیشتر قبرستان آثار هنری است و تعداد 
معدودی از این آثار بازدید می کنند و می روند.  قطعاً این تأثیرگذاری در 
فضای شهری بیشتر خواهد بود. به طور مثل نمایشگاه آثار میانمار را داریم 
که با همکاری خوب ســازمان زیباسازی، این آثار هم به سطح شهر راه 
یافته اند. شجاعی طباطبایی عنوان کرد: هدف ما از این کار در حوزه هنری 
این است که این آثار هنری دیده شوند و به طور جدی پی گیر این مسئله 
هستیم که در فضای تبلیغات شهری، متروها و دیگر اماکن عمومی از این 

فرصت استفاده کنیم. 

آنچه می خوانید

سالها قبل فیلم کوتاه فیلم های 
مخاطبــان خاص بــود در حالی که 
در  ایــن چنــد ســال اخیــر و به 
مدد فضای مجازی ســطح سواد و 
نگرش مخاطبان عام هم نســبت 
به فیلم کوتاه تغییر کرده اســت 
و ایــن خــودش باعث شــده که 
فیلمهای کوتــاه به لحاظ محتوایی 

خیلی رشد کند
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خط حادثه

4 ماه زندان براى مرد همسايه 
به خاطر يك وسوسه 
در  كه  ميانســال  مرد  قرمز:  خط 
ربودن و آزار و اذيت پســر خردسال 
همسايه ناكام مانده بود به خاطر يك 
وسوســه در برابر حكم قطعى 4 ماه 
زندان قرار گرفت.  اوايل تابستان سال 
94 مرد جوانى به كلانترى شهررى 
رفت و از مرد همسايه كه فرزندش 
را ربــوده و قصد آزار وى را داشــت 

شكايت كرد. اين مرد گفت: پسر 6ساله ام در كوچه بازى مى كرد اما ساعتى بعد در 
حالى كه به شدت گريه مى كرد و يك اسكناس 5هزار تومانى در دستانش بود به 
خانه برگشت. پسرم گفت: در آسانسور مرد همسايه را ديده بود. او به بهانه دادن 
شــكلات پســرم را به خانه اش برده و رفتارهاى زشتى انجام داده است. به دنبال 
شكايت اين مرد پليس به بازجويى از پسر خردسال پرداخت و مرد تنها را بازداشت 
كرد. متهم كه سعى داشت خودش را بى اطلاع از ماجرا نشان دهد در بازجويى ها 
لب به اعتراف گشــود و گفت: چون پسربچه را در آسانسور ديدم وسوسه شدم و 

او را به خانه ام بردم. اما او شروع به گريه كرد و من از ترس آبرويم او را رها كردم.

سرقت 100 ميليونى دختر همسايه
ازخانه مردجوان

خط قرمز: مرد جوان كه به دختر همسايه سابقشان در خانه پناه داده بود هرگز 
تصور نمى كرد چه سرنوشتى درانتظارش است. 

چندى پيش پسر جوانى همراه مادرش با مراجعه به پليس، از همسايه قديمى شان 
شكايت كرد و گفت: «مدتى قبل با مادرم سوار ماشين بوديم كه مينا، دختر همسايه 
سابقمان را ديديم. با تعارف ما مينا سوار ماشين شد و در بين راه تعريف كرد كه با 
همسرش مشكل پيدا كرده و از خانواده اش نيز طرد شده و جايى براى زندگى ندارد. 
از آنجا كه او را از قبل مى شناختيم و بى پناه شده بود به عنوان ميهمان به خانه مان 
دعوتش كرديم. او پنج روز ميهمان ما بود ولى روز ششم در غياب ما، تمام وسايل 
با ارزش خانه مان به ارزش 100 ميليون تومان را سرقت كرد و فرارى شد.سه هفته 
بعد و به طوراتفاقى، مينا را ســوار بر خودروى پژو 405 به همراه سه مرد ديدم و 
تعقيب شان كردم. مردان ناشناس كه متوجه ماجراى تعقيب شده بودند در خيابان 
خلوت مرا به دام انداخته و كتكم زدند. حالا هم از هر سه مرد به اتهام ضرب و جرح 
و از مينا هم به خاطر ســرقت شكايت دارم.» مادر پسر جوان نيز شهادت داد كه 
پسرش زير نظر او و تنها به خاطر رضاى خدا مينا را به خانه شان راه داده بود كه اين 

اتفاق افتاد. تلاش براى دستگيرى مينا و سه مرد همراهش ادامه دارد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

قطع شدن دستان سربازى كه 
جان زائران را نجات داد 

خط قرمز: يكى از نيروهاى 
يگان مهندسى نظامى ارتش 
عــراق حين خنثى ســازى 
مين، دو دســت خــود را از 
دست داده است.  اين تصوير 
مربوط بــه يكى از نيروهاى 

يگان مهندســى نظامى ارتش و نيروهاى مسلح عراق است 
كه روز سه شنبه حين خنثى سازى مينى كه به دست گروه 
تروريســتى تكفيرى «داعش» در مسير راهپيمايى اربعين 
حسينى كار گذاشته شــده بود و منفجر شدن آن اينگونه 
زخمى شــده و در اثر شدت جراحات وارده دو دست خود را 

از دست داده است.

نقشه زشت زن و شوهر معتاد 
براى وانت نيسان ها
خط قرمز: رئيس كلانترى 
121سليمانيه از دستگيرى 
زن و شــوهرى خبر داد كه 

نيسان به سرقت مى بردند. 
 ســرهنگ محمود مالمير، 
 121 كلانتــرى  رئيــس 

ســليمانيه دراين باره اظهار كرد: روز گذشــته شهروندى 
مالباخته هراســان وارد كلانترى شــد و اعلام كرد خودرو 
نيسان وى كه تنها منبع درآمدش است به سرقت رفته است.  
رئيس كلانترى 121 ســليمانيه خاطرنشان كرد: بلافاصله 
موضوع به كليه واحد هاى گشت كلانترى اعلام شد. هنگام 
تشكيل پرونده، يكى از واحدهاى گشت موتورى در كمتر از 
يك ساعت موفق به شناسايى خودرو شد كه مشخص شد 
زن و شــوهرى كه اعتياد به مواد مخدر داشــتند به صورت 
مشكوك در خودرو بودند كه دستگير و به كلانترى منتقل و 

به سرقت هاى نيسان به شيوه هاى مختلف اقرار كردند. 

6كشته در دو تصادف
خط قرمز: تجاوز به چپ پرايد در جاده اصفهان باعث كشته 
شدن 3 نفر شد.  سرهنگ نادر رحمانى، رئيس مركز اطلاعات 
و كنترل ترافيك پليس راهور ناجــا درباره اين تصادف كه 
ساعت 20 پنجشنبه اتفاق افتاده، گفت: به گزارش پليس راه 
اصفهان-شهركرد اين تصادف در كيلومتر 5 جاده سيمان-

ســپاهان رخ داده است. علت تصادف، تجاوز به چپ راننده 
ســوارى پرايد بوده اســت. رئيس مركز اطلاعات و كنترل 
ترافيك پليس راهور ناجا همچنين به واژگونى سوارى سمند 
در جنوب اســتان سيستان و بلوچستان اشاره كرد و گفت: 
اين تصادف در كيلومتر 7 دلگان-ذهكلوت و ساعت 13:30 
پنجشنبه اتفاق افتاده و 3 نفر كشته و 3 نفر مجروح به جاى 
گذاشــته است. علت، تخطى راننده از سرعت مطمئنه بوده 
است.2 نفر از متوفيان و هر 3 نفر مجروحين خارجى هستند.

خط خبر

خط قرمز:  پسربچه 12 ســاله پس از 13 روز از چنگال آدم 
ربايــان در ايرانشــهر رهايى يافت و به آغــوش خانواده خود 
بازگشت.  ســردار قادر كريمى، رئيس پليس استان خراسان 
رضوى با اعلام اين خبر گفت: ظهر روز 29مهرماه سرنشينان 
يك خودروى پژو ســوارى پسر بچه 12ســاله اى را از منطقه 

خواجه ربيع ربودند و به سرعت متوارى شدند.
رئيس پليس استان خراســان رضوى افزود: آدم ربايان غروب 
همان روز براى خانواده اين پســر بچه پيامكى ارسال كرده و 
درخواست مبلغ 450ميليون ريال در قبال آزادى گروگان خود 
داشتند. وى بيان كرد: آن ها روز بعد نيز با ارسال پيامكى ديگر 
دوباره درخواست خود را مطرح كردند و از خانواده پسر 12ساله 

خواستند در اين باره چيزى به پليس نگويند.
كريمى گفــت: با گــزارش موضوع به فوريت هاى پليســى 
110كارآگاهان مبارزه با جرايم جنايى پليس آگاهى خراسان 
رضوى تحقيقات خود را با توجه به اهميت موضوع آغاز كردند. 
بررسى هاى پليسى با دستورات تخصصى قاضى حسينى ادامه 
يافت و كارآگاهان به سرنخ هايى دست يافتند كه نشان مى داد 

يكى از عاملان ربايش اهل بندرعباس است.
رئيس پليس استان خراسان رضوى ادامه داد: كارآگاهان پليس 
آگاهى خراسان رضوى بلافاصله با نيابت قضايى به بندرعباس 

اعزام و اين فرد را دستگير كردند.
وى خاطر نشان كرد: متهم كه در برابر ادله و شواهد راهى جز 
بيان حقيقت نمى ديد با معرفى دو همدست خود اعتراف كرد 
كه پسر بچه را به يزد انتقال داده و او در آنجا از همدستان خود 
جدا شده است. كريمى اظهار كرد: تحقيقات بعدى پليس به 
سرنخ هاى ديگرى رسيد كه نشان مى داد عامل اصلى آدم ربايى 
و همدســتش گروگان خود را به منطقه مسكونى شهرستان 

ايرانشهر انتقال داده است.
اين مقام انتظامى در ادامه گفت: بررسى هاى تخصصى پليس 
نشان داد متهم اصلى آدم ربايى كه سر و صورت خود را هنگام 
ربايش پوشانده بوده از آشنايان خانواده گروگان بوده كه با آن ها 

رفت و آمد نيز داشته است.
وى گفت: كارآگاهان، متهم اصلى پرونده كه براى رد گم كنى 
به مشهد آمده بود را دستگير و پس از گذشت 13روز از زمان 

اعلام آدم ربايى، كارآگاهان مبارزه با جرايم جنايى پليس آگاهى 
خراسان رضوى با نيابت قضايى به ايرانشهر اعزام و در عملياتى 
مشترك با پليس منطق ه مسكوتان صبح ديروز يك متهم ديگر 
پرونده را دســتگير و پسر بچه را صحيح و سالم از چنگ آدم 
ربايان نجات دادند. تحقيقات از عاملان آدم ربايى با دستورات 

قاضى حسينى ادامه دارد.

پايان گروگانگيرى پسر 12 ساله پس از 13 روز 

خط قرمز: مردى جوان، پس از اينكه فهميد 
معشوقه اش در واقع يك كلاهبردار بوده است، 
از او شــكايت كرد.  وقتى مقابل كارشــناس 
پليس فتا نشست، قبل از اينكه اصل ماجرا را 
بازگو كند، رو به مأمور گفت: «از اينكه پولم را 
از دست داده ام غمى ندارم. اين شياد دلم را به 
بازى گرفته بود». مأمور انتظامى ، كه پرونده هاى 
مشــابه زيادى از اين شكل را در طول سال ها 
خدمــت در اين لباس ديده بود، ليوان آبى به 
دست شــاكى داد و با جملاتى آرام بخش، از 
او خواســت موضوع شكايتش را بازگو كند و 
گفت قانــون از او حمايت لازم را خواهد كرد. 
مرد جوان كمى آب نوشيد و بى مقدمه گفت: 
«چند ماه پيش در فضاى مجازى با او آشــنا 
شــدم. اولش هيچ احساسى به او نداشتم اما، 
پس از اينكه چند وقت از ارتباطمان گذشت، 
كم كم احساس كردم وابسته اش شده ام. البته 
او هم نقشش را خوب بازى مى كرد و من اصلاً 
شستم خبردار نشد كه چه نقشۀ شومى برايم 
كشيده است. چند بار از او خواستم همديگر را 
ببينيم اما هربار طفره مى رفت و كار را به جايى 
رساند كه احساس مى كردم خواستگاران پاشنۀ 
در خانه شان را كنده اند و هر آن ممكن است 
براى هميشه او را از دست بدهم. براى همين، 
بدون شناخت كامل، از او خواستگارى كردم.».

شاكى، پس از چند لحظه سكوت، ادامه داد: «در 

حالى كه منتظر بودم او جواب خواستگارى ام 
را بدهد يك  بار بدون  مقدمه تلفنى از مشكلى 
سخن گفت كه فقط پول مى توانست آن را حل 
كند. او اعلام كرد كه مادر دوستش بيمار است 
و بايد مبلغى را آماده كنند. به اين ترتيب، مبلغ 
3 ميليون و 400 هزار تومان براى حل مشكلش 
براى او كارت  به  كارت كردم و منتظر ماندم تا او 
خبر بدهد اما، نه تنها خبرى نشد، بلكه، وقتى به 
او زنگ زدم، فهميدم تلفنش را خاموش كرده 
است. حتى مرا تهديد كرد كه ديگر مزاحمش 
نشوم. اينجا تازه فهميدم كه اين زن فريبكار با 
اين شگرد مردان جوان را سركيسه مى كند». با 
اعلام اين شكايت به پليس، كارشناسان پليس 
فتاى شهرســتان بينالود بلافاصله تحقيقات 
خــود را آغاز كردنــد و با اســتفاده از فنون 
پليسى، توانستند اين فرد كه بعد مشخص شد 

كلاهبردارى حرفه اى است را شناسايى كنند.

شكايت مالباخته جوان از نامزد اينترنتى اش
خط قرمز: محاكمه يك زن و پسرخاله اش به 
خاطر ارتباط شوم با يكديگر در حالى صورت 
مى گيرد كه شوهر اين زن نيز به اتهام كتك 
زدن او تا حد مرگ پاى ميز محاكمه خواهد 

رفت. 
چندى پيش همسايه ها پيكر خون آلود زن 
جوان را به بيمارستان رساندند و خيلى زود 
پليس وارد ماجرا شد و پى برد شوهر سهيلا 

وى را تا سرحد مرگ كتك زده است.
با وجــود اينكــه زن زخمى علاقــه اى به 
شكايت نداشــت پليس دست به تجسس 
زد و از همســايه ها شنيد اگر به داد اين زن 
نمى رسيدند شوهرش كه حميد نام دارد او 

را حتما مى كشت.
با دســتور قضايى پليس به تعقيب شــوهر 
ســهيلا پرداخت و اين درحالــى بود كه او 
خــودش نزد مأموران رفت و ادعاى تلخى را 

مطرح كرد.
حميد گفت: يك هفته پيش دخترم از من 
بستنى خواست و چون به شيرينى حساسيت 
دارد گفتم مريض مى شــوى و نبايد بستنى 
بخورى و او با تعجب گفت پس چرا عمو بهرام 
براى من بستنى خريد مامانم هم گفت بخور 
از شنيدن اسم بهرام شوكه شدم او پسرخاله 

سهيلا است.
وى افــزود: از همان روز خانــه ام را زير نظر 

گرفتــم و تا اينكه امروز صبح ديدم بهرام به 
خانه ام آمد داشتم سكته مى كردم گفتم شايد 
براى كارى آمده است مدتى صبر كردم بعد 
آرام بــالا رفتم در را باز كردم و ديدم دخترم 
در حال تماشــاى تلويزيون است وقتى به 
سمت اتاق خواب رفتم سهيلا را در شرايط 
نامناسبى ديدم اما از بهرام خبرى نبود ناگهان 
ســايه اى را پشت سرم احساس كردم وقتى 
برگشتم ديدم بهرام شوك زده و در حاليكه 
نيمه برهنه است به ســمت در دويد و پابه 

فرار گذاشت.
حميد آهى كشــيد و گفت: مى خواســتم 
همسرم را بكشم اما نشــد الان خوشحالم 
چون بچه ام از دوطرف يتيم نمى شــد من 
جرمم را قبول دارم اما از سهيلا هم نمى گذرم 
بايد مجازات شــود و آبرويش برود از او اقرار 

گرفته ام و در گوشى ام است.

بازداشت مردى كه نتوانست زنش را بكشد



خط شهرستان ها

مرگ دلخراش پيرزن
 در تصادف جاده شادمهر به كاشمر 

خط قرمز: ســرهنگ دوم حمزه ذوالفقارى فرمانده انتظامى شهرستان مه ولات 
گفت:در ساعت 19 شب يك فقره تصادف خودرو ايسوزو با عابر پياده در كيلومتر 
15 جاده شادمهر به كاشمر به فوريت هاى پليسى 110 گزارش كه اكيپ گشت 
پاسگاه على آباد به محل اعزام شدند. وى افزود: در اين حادثه زن 70 ساله كه در 

حال عبور از عرض جاده بوده با خودرو ايسوزو برخورد و در دم فوت نمود.

شرور سابقه دار در نيلشهر رو سياه شد
خط قرمز: عامل شرارت هاى سريالى و سلب آسايش عمومى در شهر نيلشهر تربت 

جام دستگيرشد.
ســرهنگ هوشنگ كيانى، فرمانده انتظامى شهرســتان تربت جام گفت: در پى 
دريافت گزارش هاى مردمى مبنى بر شــرارت، درگيرى و مزاحمت هاى خيابانى 
توسط فردى شرور براى اهالى شهر نيلشهر تيمى از ماموران انتظامى بخش بوژگان 

اين فرماندهى دستگيرى او را در دستور كار خود قرار دادند.
وى افزود: با تحقيقات گسترده مامورين مشخص شد اين شرور خطرناك با اقدامات 
مجرمانه متعدد باعث اخلال در نظم عمومى و آسايش شهروندان شده است كه در 
هنگام ضرب و شتم نوجوانى 16 ساله با چاقو او را قبل از فرار از صحنه جرم دستگير 
كردند. سرهنگ كيانى تصريح كرد: متهم 28 ساله كه داراى 9 فقره سرقت، 2 فقره 
نزاع و درگيرى با چاقو و قمه، يك فقره آدم ربايى و چندين مورد شرارت و قدرت 

نمايى با سلاح سرد است پس از تشكيل پرونده تحويل مقام قضايى شد.

برخورد مرگبار پژو با كاميونت خاور
خط قرمز: برخورد يك دســتگاه پژو روآ با كاميونت خاور در كيلومتر 10 محور 

كاخك گناباد يك كشته و يك مصدوم بر جاى گذاشت.
سرهنگ على اكبر كيانى فرمانده انتظامى شهرستان گناباد در گفت و گو با خبرنگار 
پايگاه خبرى پليس گفت: ســاعت 18:20 شــب جمعه در پى گزارش يك فقره 
تصادف جرحى در كيلومتر 10 محور كاخك گناباد به مركز فوريت هاى پليســى 
110 بلافاصله تيمى از ماموران فرماندهى انتظامى بخش كاخك به همراه تيمى از 

پليس راه و اورژانس جاده اى به محل حادثه اعزام شدند.
وى افزود: در بررســى هاى به عمل آمده مشخص شد يك دستگاه پژو روآ كه از 
كاخك به مقصد گناباد در حال حركت بود به شدت با يك دستگاه كاميونت خاور 

كه در همان مسير در حركت بوده برخورد كرده است.
سرهنگ كيانى تصريح كرد: در اين حادثه راننده و سرنشين خودرو پژو مصدوم و با 
كمك نيروهاى امدادى به بيمارستان بهلول گناباد منتقل شدند، كه متأسفانه راننده 
49 ساله خودرو به علت شدت صدمات وارده با وجود تلاش هاى تيم پزشكى فوت 
كرد. وى خاطرنشان كرد: كارشناسان پليس راه علت حادثه را بى توجهى به جلو و 

ناتوانى راننده پژو در كنترل وسيله نقليه اعلام كرده اند.
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بلايى كه بازيگر 48 ساله 
بر سر دختر كارآموز آورد 

 خط قرمز: دو بازيگر برنده 
جايزه اسكار و يك فيلمساز 
تازه تريــن  سرشــناس 
ســينمايى  چهره هــاى 
هستند كه به آزار جنسى 

متهم شده اند. 
داســتين هافمن و كوين 

اسپيســى تازه ترين نمونه از چهره هاى سرشناس هاليوودى 
هستند كه به بدرفتارى و آزارجنسى با سوءاستفاده از موقعيت 
برترشان متهم شده اند. اين دو بازيگر برنده جايزه اسكار پس از 
متهم شدن به آزار جنسى، از قربانيان خود عذرخواهى كرده اند. 
داستين هافمن 80 ساله متهم شده است كه در صحنه يكى 
از فيلم هايش در سال 1985 كه آن موقع 48 ساله بوده است 
يك دختر كارآموز را مورد آزار جنسى قرار داده است. آنا گراهام 
هانتر كه اكنون 48 ســال دارد و به عنوان نويسنده شناخته 
مى شود فردى اســت كه هافمن را به آزار جنسى متهم كرد. 
او ادعا مى كند زمانى كه 17 سال بيشتر نداشت با رفتار زننده 

هافمن روبه رو شده است.

2 كشته در تيراندازى ايالت كلورادو
خط قرمز: پليس آمريكا اعلام كرد در حادثه تيراندازى در يكى 
از فروشگاه هاى وال مارت در شهر ثورنتن ايالت كلورادو چند نفر 
زخمى شدند.  به گزارش پايگاه اينترنتى بى ان او نيوز در پى 
تيراندازى در شهر ثورنتن ايالت كلورادو، تعداد زيادى از نيروهاى 
پليس در محل مستقر شدند و مبادرت به تخليه منطقه كردند.

در اين حادثه تيراندازى دو نفر كشــته  شــدند و يك زن نيز 
زخمى شده است. فرد مهاجم همچنان متوارى است.

آزار شيطانى 4 نماينده زن مجلس 
توسط نمايندگان مرد كنگره آمريكا

خط قرمــز: چهــار نماينــده زن كنگــره در گفت و گو با 
آسوشــيتدپرس اعلام كردند هدف آزار و اذيت همكاران مرد 
خود قرار گرفته اند.  در شــرايطى كه اين روز ها گزارش هايى 
درباره آزار و اذيت زنان فعال در بخش فيلم ســازى، تجارت و 
رسانه در آمريكا منتشر مى شود چهار نماينده زن كنگره نيز در 
گفت و گو با خبرگزارى آسوشيتدپرس اعلام كردند هدف آزار 
و اذيــت و اظهارات خصمانه همكاران مرد خود در كنگره قرار 
گرفته اند. بر اساس گزارش آسوشيتد پرس، اين اتفاقات سال ها 
و يا دهه ها قبل زمانى كه اين زنان قانون گذار ســن كمترى 
داشتند و به نوعى تازه وارد محسوب مى شدند، روى داده است. 
اين اتفاقات شامل مواردى از قبيل: اظهارنظر هاى انفرادى در 
جريان جلسات كنگره، نگاه ها و اشاره هاى وسوسه آميز، بيان 
سخنان غيرمؤدبانه و حتى لمس كردن است. در حالى كه اين 
روز ها بحث درباره آزار و اذيت جنسى و نابرابرى هاى جنسيتى 
در محيط كار به موضوع روز در آمريكا تبديل شــده اســت، 
اظهارات اين گروه از زنان عضو كنگره آمريكا نشــان مى دهد 
هيچ زنى حتى در بالاترين بخش هاى حكومتى اين كشور نيز 

ايمن نيستند.

خط بين الملل
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خط قرمز- ليلا طاهرى: متهم سابقه دارى كه 
پس از آزادى از زندان با همكارى دو خانم اقدام 
به راه اندازى باند سرقت و اخاذى با جعل عنوان 
مامور پليس كرده بــود در تحقيقات كارآگاهان 

پليس آگاهى شناسايى و دستگير شد.
در پى وقوع سرقت هاى مشابه به شيوه مأمور نما 
كه در آن شخصى حدودا 45 ساله، تحت عنوان 
ســرهنگ ارگان هاى نظامى و انتظامى اقدام به 
اخاذى از رانندگان مسافركش و كسبه شهر تهران 
كرده بود، موضــوع در اداره پنجم پليس آگاهى 

تهران بزرگ، مطرح و رسيدگى شد. 
پرونده مقدماتى با موضوع «ســرقت هاى تحت 
پوشش مأمورين» تشكيل و ضمن هماهنگى با 
بازپرس شعبه پنجم دادسراى ناحيه 34 تهران، 
تحقيقات جهت شناسايى و دستگيرى متهم و 

همدستانش در دستور كار اين اداره قرار گرفت.
با شناســايى و دعوت از تعدادى از مالباختگان، 
تمامى آن ها در اظهاراتى مشابه عنوان داشتند كه 
در زمان مسافركشى و يا حضور در محل كارشان 
شخصى به عنوان ســرهنگ نيروهاى نظامى و 
انتظامى به آن ها مراجعه كــرده؛ به بهانه اينكه 
مالباختگان براى دو خانم جوان ايجاد مزاحمت 
كردند، ايشان را تهديد به توقيف خودرو، تعطيلى 
محل كسب، ابطال مجوز كار، بازداشت و... نموده 
و به اين شــيوه و ترفند اقدام به اخاذى و گرفتن 

مبالغ بعضا چند ميليون تومانى كرده است. 

اظهارات مالباختگان
يكى از مالباختــگان در اظهاراتش به كارآگاهان 
گفت: يك روز بعداز ظهر مشــغول مسافركشى 
بودم كه دو نفر خانم به عنوان مسافر سوار ماشين 
شده و آدرس خيابان دماوند را دادند؛ در حركت 
بــودم كه بعد از پل خاقانى، يك موتورســوار با 
موتورسيكلت مشكى به من نزديك شد و گفت: 
بزن كنار؛ به محض توقف اين شخص مرا از ماشين 
بيرون آورد و كارت شناســايى نشان داد و گفت: 
«من مأمور هســتم» و در ادامه مدارك شناسايى 
مرا گرفت و گفت: بايد ماشين شما توقيف شود؛ 
عنوان كردم كه من مسافركش هستم اما در كمال 
تعجب اين دو خانم مدعى شدند كه ابتدا به عنوان 
مسافر سوار ماشين شده اما بنده به آن ها پيشنهاد 
طرح دوستى كردم؛ هر چقدر التماس كردم كه 
اين موضوع صحت ندارد، اين شخص قبول نكرد 
و اصرار بر آن داشت كه خودرو بايد به پاركينگ 
منتقل و بنده نيز به دادگاه معرفى شوم؛ بالاخره 
پس از التماس و خواهش هاى فراوان، اين شخص 
رضايت داد كه با گرفتن پول مسئله را خاتمه دهد 
اما پيش از آن اين دو خانم را از ماشين پياده كرد 
و آن هــا از محل رفتند؛ بنده نيز از ترس توقيف 
خودرو و معرفى شــدن به دادگاه قبول كردم كه 
مبلغ 3 ميليون تومانى مورد درخواســت ايشان 

را به شــماره كارت 
ايشان واريز كنم.

مالباخته اى ديگر نيز 
گفت:  كارآگاهان  به 
فرهنگ  ميــدان  از 
آباد عبور  ســعادت 
مى كــردم كــه دو 
خانم جوان دســت 

بلند كردند و گفتند: «ميدان شــهردارى». ميدان 
شهردارى در مسير رفتن به منزل بود؛ اين دو خانم 
را به عنوان مسافر سوار كردم؛ هنگام ورود به بلوار 
دريا، ناگهان يك نفر با موتورسيكلت سياه رنگ 
جلوى مرا گرفت و با نشان دادن كارت شناسايى 
و معرفى خود با درجه سرهنگى، خودش را مأمور 
پليس امنيت اخلاقى معرفى كرد و عنوان داشت 
كه حداقل بايد يك شــب را در بازداشت بمانم! و 
در ادامه مدعى شد: اگر به دادگاه بروى حداقل 15 
ميليون تومان جريمه خواهى شد؛ پس از گذشت 
نزديك به يك ساعت بحث كردن، اين شخص در 
ازاى دريافت 5 ميليون تومان راضى شد كه مرا رها 
كند؛ پس از واريز اين مبلغ، ايشان مدارك خودرو 
را به من تحويل داد و آن خانم ها نيز از ماشــين 
پياده شدند.  مالباخته اى ديگر كه داخل مغازه اش 
مــورد اخاذى قرار گرفته بود نيز در اظهاراتش به 
كارآگاهان گفت: در مغازه مشــغول كار بودم كه 
خانم جوانى وارد مغازه شد؛ بعد از گذشت حدودا 
دو دقيقــه از حضور اين خانم در داخل مغازه بود 
كه آقايى حدوداً 45 ساله وارد مغازه شد و ضمن 
معرفى خودش به عنوان ســرهنگ اداره اماكن 
عنوان نمود كه من قصد فريب اين خانم جوان و 
آزار و اذيت وى را داشــته ام كه در ادامه اين خانم 
جوان نيز اظهارات ايشان را تأييد كرد!؛ اين شخص 
تهديــد نمود كه مغازه  مرا تعطيل خواهد كرد و 

مجوز كســب و كار 
مرا نيز باطل خواهد 
كرد؛ بــا خواهش و 
اين  فراوان،  التماس 
گرفتن  با  شــخص 
ميليون  يــك  مبلغ 
و 500 هــزار تومان 

راضى شد. 

حساب يك كارتن خواب
با توجه به شــيوه و شگرد سرقت ها، كارآگاهان 
با بررسى تراكنش هاى مالى صورت گرفته موفق 
به شناسايى صاحب حساب در محدوده ميدان 
شوش شدند؛ با مراجعه به محل سكونت صاحب 
حســاب و انجام تحقيقات ميدانى، كارآگاهان 
اطلاع پيدا كردند كه صاحب حساب از معتادين 
بلامكان و كارتن خوابى است كه به احتمال بسيار 
زياد، متهم پرونده با استفاده از مدارك متعلق به 

وى اقدام به افتتاح حساب كرده است.
در ادامه تحقيقات پليسى، كارآگاهان اداره پنجم 
پليس آگاهى با بهره گيرى از تصاوير بدست آمده 
از مغازه هاى محل سرقت كه مجهز به دوربين هاى 
مداربسته بودند، اقدام به شناسايى تصوير دو خانم 

جوان و در ادامه متهم اصلى پرونده كردند. 
بررسى ها نشــان داد كه تصاوير به دست آمده 
از خانم ها متعلق به افرادى مشــخص است كه 
اين امر حكايت از آن داشــت كه اين دو خانم، 
همدست متهم اصلى پرونده هستند كه با طرح 
و برنامه قبلى وارد محل سرقت ها شدند؛ ضمن 
آنكه تصاوير اين دو خانم جوان توسط مالباختگان 

مسافركش نيز مورد شناسايى قرار گرفت. 
با بهره گيرى از اقدامات پليسى و بانك اطلاعات 
مجرمين سابقه دار در پليس آگاهى، كارآگاهان 

موفق به شناســايى يكى از مجرمين سابقه دار 
در زمينه جعل عناوين و كلاهبردارى شدند كه 
ارديبهشت ماه سال جارى پس از گذشت مدت 
زمان كوتاهى از آخرين دستگيرى از زندان آزاد 
و با همدســتى دو خانم جوان اقدام به سرقت و 
زورگيرى از رانندگان مســافركش و كسبه شهر 
تهران كرده بود. در شرايطى كه حسين. ك (42 
ســاله) پس از آزادى از زندان بلافاصله از محل 
سكونتش متوارى شــده و زندگى مخفيانه اى را 
آغاز كرده بود، سرانجام در محدوده ميدان شهدا، 

شناسايى و دستگير شد. 
متهم پس از انتقال به اداره پنجم پليس آگاهى 
و شناسايى توسط شكات و مالباختگان، صراحتا 
بــه جعل عناوين دولتى و نظامــى اعتراف و دو 
همدســت خود به نام هاى زهرا. الف (22 ساله) 
و صغرى. ح (43 ســاله) را نيــز معرفى كرد؛ با 
شناســايى مخفيگاه اين دو متهــم در محدوده 
ميدان شوش و شهررى، اين دو خانم نيز دستگير 
و در همان تحقيقات اوليه صراحتا به همدستى 
با حســين اعتراف نموده و عنوان داشتند كه در 
هر سرقت، حسين به هر كدام از آن ها 500 هزار 
تومان به عنوان دستمزد پرداخت مى كرده و آن ها 
خودشان دقيقا اطلاع نداشته اند كه حسين دقيقا 
چه مبلغــى را از مالباختگان اخاذى و زورگيرى 

كرده است. 

اخاذى 400 ميليون تومانى
ســرهنگ كارآگاه داوود فرد، معــاون مبارزه با 
ســرقت هاى خاص پليس آگاهى تهران بزرگ، 
با اعــلام اين خبر گفت: در ادامه رســيدگى به 
پرونده متهمين و در بررسى اظهارات مالباختگان 
و همچنين تراكنش حســاب هاى بدست آمده 
از متهــم اصلى پرونــده، ارزش مالى اين پرونده 
تاكنون به بيش از 400 ميليون تومان رســيده 
و در حال حاضر اقدامات پليسى براى شناسايى 
ديگر مالباختــگان و جرايم ارتكابى متهمين در 
دستور كار اداره پنجم پليس آگاهى تهران بزرگ 

قرار دارد.
ســرهنگ كارآگاه داوود فــرد در ادامه اين خبر 
عنوان داشــت: با اعترافــات صريح متهمين به 
انجام سرقت هاى متعدد در مناطق مختلف شهر 
تهران بويژه در مناطق تهرانپارس، سعادت آباد، 
شهرك غرب، مطهرى، تجريش، پاسداران، امام 
حسين، دماوند، وليعصر، پيروزى و... و در بررسى 
پرونده هاى مشابه، تاكنون دهها مالباخته شناسايى 
و به اداره پنجم پليس آگاهى تهران بزرگ دعوت 
شدند. معاون مبارزه با سرقت هاى خاص پليس 
آگاهى تهران بزرگ گفت: در ادامه رسيدگى به 
پرونده براى شناسايى ديگر شكات و مالباختگان، 
دستور انتشار بدون پوشش تصوير متهم از سوى 

بازپرس محترم پرونده صادر شده است.

اخاذى 400ميليون تومانى سرهنگ قلابى از مسافربرهاى تهران



شماره یک احتمالی آینده پرسپوليس در گفت وگو با قدس

رادوشوویچ: دعوتم به تیم ملی کرواسی رؤیایی است
 فوتبال  حميد رضا عرب  با توجه به احتمال بالای 
انتقال علیرضا بیرانوند به باشگاه تراکتورسازی در پنجره 
نقل و انتقالات آینده و این حقیقت که ســرخ ها از انجام 
نقل و انتقالات زمســتانی محرومند، احتمالا این تیم با 

چالش هایی مواجه خواهد شد. تصورکنید بیرانوند برود. 
آنگاه پرســپولیس با فقدان دروازه بان چه خواهد کرد؟ 
آیا رادوشوویچ می تواند جانشین خوبی برای شماره یک 
سرخ ها باشد؟ دروازه بان کروات سرخ ها این روزها سعی 
می کند خود را آماده و مهیای زمانی نشان دهد که شماره 
یک تیم ملی ایران از پرســپولیس به تیــم دیگری برود. 
آخرین پست های این دروازه بان در صفحه شخصی اش 
ناشی ازیک اعتماد به نفس بالا برای بدل شدن به مرد اول 

سرخ ها درچارچوب دروازه است. رادو خود را آماده نشان 
می دهد وسخت انتظارمی کشد تا دوباره درتمرین های 

پرسپولیس حاضرشود.
*با توجه بــه اینکــه قراراســت نوزدهم همين 

ماه)28نوامبر( دوباره پدرشوی انتظار می رفت که 
مرخصی ات را تمدید کنی؟

 )می خندد( خیلی دوســت داشــتم درکرواســی بمانم و 
درکنارهمسرم باشم تا فرزندم را ببینم اما مجبورم به قوانین 
تیم احترام بگذارم و به ایران بازگردم. آقای برانکوایوانکوویچ 

با تمدید مرخصی من مخالفت کرده است. 
*یعنی شرایط خاص تو را نمی دانست؟

ایشان می دانند که دارم پدرمی شوم اما ازطرفی باید آماده 

بازی های آینده شــویم. من هم خودم را موظف به رعایت 
قوانین داخلی تیم می دانــم. حتما اگرفرصتی دوباره پیش 

بیاید به دیدارفرزند وخانواده ام می روم.
* خانواده ات قبلا درایران بودند؟

بله، یک ســال پیش درایران بودیم. اما بــه دو دلیل ایران 
را ترک کردیــم. اول اینکه دزد به خانه من دســتبرد زد و 
دیگرامنیت نداشتم و مسئله دوم اینکه می خواستم همسرم 
درکشــورخودم فرزندم را بــه دنیا بیاورد. البته ازباشــگاه 
خواسته ام خانه ام را تغییردهند وجای مناسب تری را برایم 
کرایه کنند تا آن مشکلات پیش نیاید و بتوانم همسروفرزندم 

را به ایران بیاورم. 
*ازجدایی احتمالی بيرانوند مطلع هستی؟

من اطلاعی درباره این موضوع ندارم و فقط ازطریق رسانه ها 
خبرهایی را شنیده ام. 

*ظاهرا باید خودت را برای چالش های نيم فصل دوم 
آماده کنی.

من چالش درپرسپولیس را دوست دارم. آماده ام که دوباره 
این چالش را تجربه کنم.

*بحث تصميم نيست. احتمالا راهی جزانتخاب تو 
نيست چون پرسپوليس نمی تواند دروازه بان دیگری 

بگيرد. این موضوع می تواند به نفع تو باشد.
من همیشه ســعی کردم بهترین عملکرد را درپرسپولیس 
داشته باشــم. بعد ازبازی فصل پیش مقابل قشقایی که ما 
باختیم دیگرهروقت برای پرسپولیس بازی کردم ما نباختیم. 
3 بارهم پرسپولیس با من کلین شیت کرده است. مطمئنا 
اگربه من نیاز باشد با همه وجودم سعی می کنم دروازه بان 

خوبی برای پرسپولیس باشم و به تیمم کمک کنم.
*پيش ازپرســپوليس دریک تيم مجارستانی بازی 

می کردی. آن جا هم عملکرد خوبی داشتی.
بله، اگر به آماربازی های من نگاه کنید می بینید که وقتی 
دروازه بان آن تیم شدم تعداد گل های خورده تیم نسبت به 
فصل قبل خیلی کمترشد. فصل قبل آن تیم 36گل خورده 
بود و وقتی من دروازه بان این تیم شدم تعداد گل های خورده 
ما 24شد که رشد قابل قبولی بود. حالا هم با همان ذهنیت ها 
سعی می کنم درخدمت پرسپولیس باشم و وضعیت دفاعی 

را بهبود ببخشم.
*احتمال دارد که با فيکس شدن در پرسپوليس به تيم 

ملی کرواسی هم دعوت شوی؟
این احتمال خیلی خیلی کم است.

*اما صحبت ازحضوربرانکو درتيم ملی کرواســی 
می شود.

درســت اســت اما مدعی بازی درتیم ملی کشــورم کم 
نیســتند. دروازه بان اول ما درتیم موناکو بازی می کند. 
دیگربازیکنــان هم درتیــم های بزرگــی همچون رئال 
هســتند. به طورکلــی بازیکنــان درجه یک کرواســی 
درتیم های معتبراروپــا بازی می کننــد وخیلی رویایی 
است که من درحالی که برای پرسپولیس ودرلیگ ایران 
بازی می کنم فکر دعوت شدن به تیم ملی کشورم باشم. 

خیلی بعید است.

برگزاری ۳ بازی تدارکاتی
 در دستور کار پرسپوليس

ورزش: با توجه به اردوهای تیم ملی و تعطیلی لیگ برتر، تمرینات تیم 
فوتبال پرسپولیس بعد از 3 روز تعطیلی از امروز آغاز خواهد شد. این در 
حالی است که برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس برای 
حفظ آمادگی بازیکنانش در تعطیلات لیگ برتر، درخواست برگزاری 
3 دیدار دوستانه را در این مدت داشته اســت. بر این اساس قرار است 
بازیکنان تیم پرسپولیس از ســاعت ۱6 روز دوشنبه ۱۵ آبان در اولین 
دیدار تدارکاتی خود به مصاف تیم شــهرداری ورامین بروند این تیم 
در لیگ دسته سوم کشــور حضور دارد. دومین دیدار تیم پرسپولیس 
روز چهارشنبه ۱۷ آبان ساعت ۱6 برگزار خواهد شد که احتمال دارد 
حریف سرخ ها در این بازی نفت تهران باشد. همچنین طبق برنامه برانکو 
سومین دیدار تدارکاتی پرسپولیس روز دوشنبه 22 آبان انجام خواهد شد 

و رایزنی ها برای انتخاب حریف تدارکاتی در حال انجام است.

مراسم سالگرد درگذشت
 منصور پورحيدری برگزار شد

ورزش: مراسم سالگرد درگذشــت مرحوم منصور پورحیدری صبح 
دیروز برگزار شد. نخستین مراسم ســالگرد درگذشت مرحوم منصور 
پورحیدری دیروز در قطعه نام آوران بهشت زهرا )س( برگزار شد. در این 
مراسم، اعضای کمیته پیشکسوتان باشگاه استقلال به همراه امیر عباس 
ملکی، عضو هیئت مدیره این باشگاه حضور داشتند، اما خبری از سیدرضا 
افتخاری، مدیرعامل باشگاه نبود. سیدمهدی رحمتی و آرش برهانی نیز با 
حضور در بهشت زهرا )س( در این مراسم شرکت کردند. امیر حاج رضایی 

نیز دیگر میهمان مراسم سالگرد مرحوم پورحیدری بود.

مربی ایرلندی سابق استقلال 
دستيار کی روش می شود؟

ورزش:در تمرین دیروز تیم ملی اتفاق جالبی افتاد و آن حضورمربی 
ایرلندی استقلال که به تازگی از کادر فنی این تیم جدا شده است، در 
تمرین تیم ملی بود. اما نکته جالب توجه اینجاست  که پس از حضور 
مک درموت در تمرینات تیم ملی و جلسه ای که با کی روش داشت، در 
جمع ملی پوشان این شایعه به گوش می رسد که این مربی ایرلندی 

قرار است دستیار کارلوس کی روش شود.

حقيقی سومين دروازه بان برتر ليگ سوئد 
ورزش: دروازه بان ایرانی تیم اسکیلستونا سومین دروازه بان برتر لیگ 
سوئد است. علیرضا حقیقی، دروازه بان ایرانی اسکیلستونا که از نیم 
فصل در چارچوب دروازه این تیم سوئدی قرار گرفت، یک هفته مانده 
با پایان فصل سوئد سومین دروازه بان برتر لیگ آلسونسکن )لیگ برتر 
سوئد( است.  دروازه بان ایرانی اسکیلستونا با میانگین 3.9 مهار توپ 
در هر بازی در رتبه سوم برترین دروازه بان های لیگ سوئد قرار دارد.

ویسی: مُردیم تا بردیم
ورزش:عبداله ویسی بعد از پیروزی 2 بر یک استقلال خوزستان برابر 
سیاه جامگان مشهد در نشست خبری اظهار داشت: با توجه به جایگاه 
هر دو تیم بازی امروز یکی از حساس ترین بازی های عمرم بود. تلاش 
زیادی کردیم برای اینکه بتوانیم در این بازی پیروز شویم. به قول معروف 
»مُردیم تا بردیم«. سرمربی استقلال خوزستان ادامه داد: بچه ها در این 
بازی همکاری و همه توانشان را خرج کردند که بتوانند مردم خوزستان را 
خوشحال کنند. امیدوارم در آینده هم عملکردی اینچنینی داشته باشند 

تا بتوانیم امتیازات از دست رفته را جبران کنیم. 

هفته پانزدهم ليگ برتر فوتسال
شکست شاگردان شمسایی و تداوم 

صدرنشينی مس سونگون
ورزش: هفته پانزدهم لیگ برتر فوتســال عصر پنجشنبه با برگزاری 
هفت دیدار به صورت همزمان از ساعت ۱6 برگزار شد که در مهم ترین 
بازی ها، مس سونگون صدرنشین با برتری مقابل آذرخش بندرعباس ۵۷ 
امتیازی شد و تأسیسات دریایی با هدایت وحید شمسایی مقابل حفاری 
اهواز شکست خورد. فرش آرا نماینده مشهد نیز بازی دو هیچ باخته را در 

نهایت با تساوی 3-3 عوض کرد.
نتایج کامل بازی ها : 

مقاومت البرز یک - گیتی پسند  6
هیئت فوتبال قم 3 - شهروند ساری صفر

ارژن شیراز یک - آتلیه طهران قم 3
پارسیان شهر قدس ۷ - مقاومت قرچک ۵

فرش آرا 3 - شهرداری ساوه3
حفاری اهواز ۷ - تأسیسات دریایی 4

مس سونگون ۷ - آذرخش بندرعباس 2

خط قرمز مرزبان بر روی نام ميثاقيان!
ورزش: بعد از کســب یک نتیجه ضعیف دیگر برای سیاه جامگان و 
شکست در مقابل استقلال خوزستان، علیرضا مرزبان سرمربی جدید 
این تیم که هنوز نتوانسته شرایط خوبی را در سیاه جامگان حکمفرما 
کند، اولین تصمیم جدی خود را در خصوص بازیکنان تیمش گرفت 

و نام سه تن از آن ها را از فهرست تیم کنار گذاشت.
مرزبان که در کنفرانس خبری بعد از بــازی در اهواز از لزوم تغییر و 
تحول در ترکیب تیمش و خریــد بازیکنان جدید در نیم فصل گفته 
بود، نشان داد صحبت هایش تنها در حد حرف نبوده و در اولین قدم، 
یونس شاکری، محمد عین افشــار و بهتاش میثاقیان پسر سرمربی 

سابق تیم سیاه جامگان را از فهرست تیم کنار گذاشت.

تارتار: حق پارس جنوبی است در تيم 
ملی نماینده داشته باشد

ورزش: مهدی تارتار، سرمربی تیم فوتبال پارس جنوبی جم پس از 
پیروزی 3 بر یک مقابل ســپیدرود گفت: یک بازی کاملا هجومی را 
در دستور کار قرار دادیم. خوشبختانه به یک پیروزی خوب رسیدیم 
و کاملا به بازی احاطه داشتیم. خیلی زود به گل رسیدیم، متأسفانه 
روی غفلت گل مســاوی را خوردیم، اما دوباره توانســتیم به برتری 
برسیم. وی با اشاره به عدم دعوت بازیکنان تیمش به تیم ملی گفت: 
جای بازیکنانی با این کیفیت در تیم ملی خالی اســت؛ از کادر فنی 
تیم ملی می خواهیم این ها را ببینند و دعوت شوند. البته به سلیقه 
آن ها احترام می گذاریم، اما حق ما این است که در تیم ملی بازیکن 

داشته باشیم.

ضد حمله

تمجيد بشار رسن از فوتبال ایران و پرسپوليس
ورزش: بشار رسن که در تابستان سال جاری از نیروی هوایی عراق به پرسپولیس 
 )AFC( پیوست، در گفت وگویی که با سایت رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا
داشت، درباره تجربه اش تا به اینجای حضور در جمع سرخپوشان تهرانی گفت: 
فوتبال ایران سریع تر و تهاجمی تر از فوتبال عراق است و لیگ ایران هم به مراتب 
سازمان یافته تر از لیگ عراق است. چند ماهی از حضورم در پرسپولیس می گذرد 

و به همراه این تیم تا مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا صعود کردیم.
وی در ادامه اظهار داشت: اکنون هدف من این است که هر چه فصل پیش می رود، 
بتوانم به زندگی در تهران بیشتر عادت کنم و به باشگاه پرسپولیس برای کسب 
عناوین قهرمانی کمک کنم. پرســپولیس تیمی بزرگ نه تنهــا در ایران، بلکه 
در سطح آسیا است بنابراین کســب جام های قهرمانی باید هدف اصلی چنین 

باشگاهی باشد. 

تمرین دیروز تيم ملی تحت تاثير اعتراض کی روش به 
رئيس کميته انضباطی

کی روش: حسن زاده مخل برنامه های تيم ملی است
ورزش: در حالی که رئیس کمیته انضباطی تیم ملی دیروز در محل اردوی تیم ملی حاضر 
شده بود و در حال مصاحبه با رسانه ها بود از سوی ســرمربی تیم ملی مورد اعتراض قرار 
گرفت و با انتقاد های تند کی روش مواجه شد. سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان دیروز در 
حاشیه تمرین ملی پوشان در اعتراض به حضور حسن زاده در تمرین تیم ملی و مصاحبه با 
رسانه ها در جمع خبرنگاران حاضر شد و خطاب به آن ها و محمدحسین حمیسی، رئیس 
حراست فدراسیون فوتبال اظهار داشــت: تمرین تیم ملی جایی نیست که آقایان بیایند و 
مصاحبه های غیرمرتبط خود با تیم ملی را انجام دهند! مصاحبه با اینگونه افراد باید در محل 
فدراسیون انجام شود. وی ادامه داد: حسن زاده امروز مخل برنامه های تیم ملی بود و بهتر 

است به جای حضور در اینجا به فکر پرداخت دستمزد من باشد!
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان در ادامه به سمت امید جمالی، عضو کمیته بین الملل 

فدراسیون فوتبال رفت و به او هم اعتراض خود را بیان کرد. 
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ورزشـــی

ادامه هفته یازدهم ليگ برتر
سياه جامگان قعرنشين و 

پارس جنوبی صدرنشين شد
حميدرضا خداشناس: هفته یازدهم لیگ برتر فوتبال پنجشنبه 
و جمعه ادامه یافت که در پایان مسابقات این هفته سیاه جامگان 
مشهد به انتهای جدول سقوط کرد.  در مهم ترین بازی پنجشنبه 
شاگردان مهدی تارتار در ادامه نتایج درخشان خود این بار موفق 
شدند سپیدرود رشت را با نتیجه 3 بر یک مغلوب کنند و با کشیدن 
خط و نشان برای دیگر مدعیان، صدر جدول را مجددا از شاگردان 
برانکو پس بگیرند. پارس جنوبی جم با این پیروزی 2۵ امتیازی 
شد و با یک بازی بیشتر نسبت به پرســپولیس که 23 امتیازی 
است، دوباره به صدر جدول لیگ برتر بازگشت. دردیگر بازی عصر 
پنجشنبه تیم های استقلال خوزستان و سیاه جامگان مشهد از 
ساعت ۱۷ در ورزشــگاه غدیر اهواز به مصاف هم رفتند که این 
دیدار با نتیجه دو بر یک به سود تیم میزبان به پایان رسید. گل های 
استقلال خوزستان را در این مسابقه یونس دلفی مهاجم تیم فوتبال 
نوجوانان در دقایق )۷0( و )۷3( به ثمر رساند و تک گل تیم میهمان 
را گوران یرکوویچ در دقیقه )86( از روی نقطه پنالتی وارد دروازه 
تیم میزبان کرد تا شاگردان ویسی با این برد به ناکامی های خود 
در لیگ برتر پایان دهند.  در آخرین بازی این هفته نیز که دیروز 
بین صنعت نفت آبادان و گسترش فولاد تبریز برگزار شد  گسترش 

فولاد تبریز با نتیجه  یک بر صفر از سد میزبان خود گذشت.  مظفری زاده: هرگز در کميته داوران مسئوليتی 
قبول نمی کنم

کارشــناس داوری فوتبال ایران با اشــاره به اتفاقات اخیر حوزه داوری در فوتبال گفت: »مادامی 
که فدراسیون فوتبال در نگاه خود به شــیوه مدیریتی داوری ایران تغییری صورت ندهد ما شاهد 
نابسامانی در حوزه مدیریت داوری فوتبال هستیم. متاسفانه در برهه کنونی مسئولان فدراسیون 
فوتبال به مسائل حوزه داوری کاملا بی تفاوت هستند و اصلا برای مسئولان اهمیتی ندارد داوری 

فوتبال ایران با چه وضعیتی رو به رو شده است.« 
ســعید مظفری زاده در ادامه در گفت و گو با خبرنگار ما توضیح داد: »ما باید به این باور برســیم 
که داوری فوتبال ایران نیاز به حمایت دارد و اگر این نگاه حمایتی وجود نداشــته باشد در ادامه 
کار شرایط دشوار تر خواهد شد و نابه ســامانی های موجود بیشتر خواهد شد لذا من از مسئولان 
فدراسیون فوتبال می خواهم نگاه خود را به داوری ایران تغییر دهد.« وی در ادامه توضیح داد: »ما 
سال های سال است که شاهد اختلافات مدیریتی بین کمیته داوران و دپارتمان داوری هستیم، اگر 
تفکر اصولی در مدیریت فوتبال حاکم بود می توانستیم این مشکل را برطرف کنیم اما در اوج ناباوری 
نه تنها این مشکل برطرف نشده است بلکه افزایش هم یافته است. این اتفاق در مدیریت کنونی رخ 
نداده بلکه در دوره های قبلی مدیریت فدراسیون فوتبال نیز وجود داشته است.« مظفری زاده در 
پاسخ به این پرسش که آیا در صورت پیشنهاد مسئولان فدراسیون فوتبال آمادگی دارد به عضویت 
دپارتمان داوری در بیاید، گفت: »من به هیچ عنوان در شرایط کنونی حاضر به همکاری با فدراسیون 
فوتبال نیستم چون نگاه فدراسیون فوتبال به مقوله مدیریت داوری نگاه حرفه ای و اصولی نیست و 

اگر این روند ادامه داشته باشد هیچ نگاه مثبتی برای داوری وجود ندارد.«

پرویز مظلومی: هواداران استقلال توقع جایگاه بهتری را 
در جدول دارند

سرمربی سابق تیم فوتبال ابومسلم خراسان و استقلال تهران با اشاره تغییرات صورت گرفته 
در کادر فنی تیم فوتبال استقلال و اضافه شدن وینفرد شفر به عنوان سرمربی جدید این تیم 
در گفت و گو با خبرنگار قدس گفت: »هر تغییری نیازمند گذشــت زمان اســت، اما در برهه 
کنونی هواداران تیم فوتبال استقلال توقع دارند تغییرات صورت گرفته زودتر به نتیجه برسد 
و نتایج تیم رو به رشد باشد به هر تقدیر امیدواریم که هواداران استقلال شاهد اتفاقات خوب 

و مثبت باشند.«
پرویز مظلومی در حاشیه بازدید از غرفه روزنامه قدس به خبرنگار ما گفت: » امیدوارم رسانه های 
خبری به رسالت اصلی خود که بیان نقاط ضعف و قوت جامعه است بپردازند و بدون در نظر گرفتن 

مناسبات رفتاری به بیان حقایق بپردازند و مشکلات واقعی جامعه را بیان کنند.«
مظلومی با اشــاره به فعالیت های قدس در حوزه رسانه های گروهی نیز تاکید کرد: »من همیشه 
به این اعتقاد داشتم که روزنامه قدس در حوزه های مختلف، فعالیت های قابل قبولی داشته است 
و با توجه به اینکه مدتی نیز در مشهد مشغول به فعالیت بودم اعتقاد دارم این رسانه تاثیرگذاری 
بسیار زیادی نزد افکارعمومی دارد. من ســال های زیادی را به عنوان سرمربی ابومسلم در مشهد  
فعالیت کردم، و جدا از اینکه این تیم مورد علاقه نه تنها مشهدی ها بلکه تمام خراسان بود، شاهد 
همکاری های بسیار خوبی با رسانه های مختلف اســتان در طول فعالیتم بودم. روزنامه قدس نیز 
در آن سال ها یکی از مهم ترین نقش ها را در کمک به ورزش استان ایفا می کرد و از راه دور مطلع 

هستم که همچنان به این نقش پررنگ خود ادامه می دهد«.

ورزش: مراسم تجلیل از اعضای مشهدی 
کادر فنی تیم ملی نوجوانان ایران در تربیت 
بدنی آستان قدس رضوی برگزار شد.عباس 
چمنیان سرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان 
ایران به همراه محمد بابایی و علی داوران 
بازیکن مشهدی تیم ملی در آیین تجلیلی 
که به مناسبت نکوداشت مربیان مشهدی 
تیم ملی بابت کســب نتایج ارزشمند این 
تیم در تربیت بدنی آستان قدس رضوی 
در صبح پنجشــنبه 96/8/۱۱ برگزار شد 

حضور یافت .
 چمنیان در گفتگو با ســایت موسســه 

تربیــت بدنی آســتان قــدس رضوی 
افزود:  ارزشــمند ترین خاطره من از این 
بازی هــا واکنش همراه با خوشــحالی و 
قدرشناسی مردم کشــور است که مرا به 
آینده بسیار امیدوار می کند. وی افزود : 
بنای کار ما از ابتدا بر اساس ترویج اخلاق 
و جوانمــردی در ورزش بــود که همین 
مورد موجبات موفقیت و محبوب شدن 
تیم را فراهم نمود. چمنیان اضافه کرد در 
مدت برگزاری اردو و برگزاری مسابقات 
کوچکترین رفتار غیر ورزشــی و کاهش 
اراده ملی در تیم وجود نداشــت. در هند 

تمرکزمان فقط بر روی بازی ها و کسب 
نتایج آبرومند و در خور شان ایران بود.

چمنیان در بازدید از ورزشگاه امام رضا)ع( 
با تقدیــر از حمایت های آســتان قدس 

رضوی، ورود این نهــاد مذهبی و مقدس 
به حوزه ورزش را عامــل ارتقای اخلاق و 
فرهنگ در ورزش کشور دانست و افزود: در 
حال حاضر با توجه به انتساب تربیت بدنی 
آستان قدس رضوی به امام رضا )ع( و توجه 
به مسائل فرهنگی و اخلاقی، این موسسه 
یک پایگاه فرهنگی و تاثیر گذار در ورزش 
کشور است. این ورزشــگاه نباید محدود 
به بازی تیم های لیگ برتری باشــد. این 
قابلیت برای این ورزشــگاه میسر است  تا 
در حوزه جهانی و بین المللی هم بدرخشد. 
دکتر هاشمی جواهری مدیر عامل تربیت 

بدنی آستان قدس رضوی با تبریک کسب 
نتایج ارزشــمند و درخور شان نوجوانان 
غیور ایران در مســابقات جهانــی افزود: 
آنچه مایه مباهات ماست تنها کسب نتایج 
نیســت بلکه ارائه یک الگــوی اخلاقی و 
فرهنگی توســط همه اعضــای تیم ملی 
نوجوانان است که بر عزت و آبروی ورزش 
کشور می افزاید. نوجوانان غیور و غیرتمند 
ایران بابت کسب جایگاه فنی و اخلاقی در 
این مسابقات می توانند  بهترین الگوهای 
ورزشی برای سایر ورزشــکاران نوجوان 

ایران باشند.

عباس چمنیان : آستان قدس رضوی پایگاه اشاعه فرهنگ در ورزش کشور است

سينا حسينی: بيست و سومين نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها، در محل دائم نمایشگاه های تهران عصر دیروز به کار خود خاتمه داد. غرفه روزنامه قدس نيز در طول برگزاری 
این نمایشگاه شاهد حضور چهره های مختلف سياسی و ورزشی بسياری بود. در حاشيه این نمایشگاه با پرویز مظلومی و سعيد مظفری زاده، دو شخصيت تاثيرگذار در فوتبال کشور 

یکی در حيطه مربيگری و دیگری در داوری هم صحبت شدیم و با آن ها آخرین شرایط این روزهای فوتبال کشور را مورد بررسی قرار دادیم. 

نمایشگاه مطبوعات تهران و حضور چهره های ورزشی در غرفه روزنامه قدس



 كشتى  هاشم رســائى فر  تيم ملى كشــتى آزاد 
كشورمان در آخرين دوره رقابت هاى قهرمانى جهان يكى 
از ضعيف ترين نتايج چند سال اخير را به دست آورد و با تنها 
مدالى كه حسن يزدانى بر سينه زد و رنگش طلايى بود در 
رده بندى نهايى به نتيجه اى بهتر از نهمى دنيا دست نيافت. 
اين اتفاق باعث شد تا پر افتخارترين تيم جام جهانى كشتى 
نتواند جواز حضور در رقابت هاى دوره بعدى را به دست آورد! 
(در مسابقات جام جهانى هر دوره 8 تيم برتر مسابقات جهانى 
دوره قبل مى توانند حضور داشته باشند) اگر چه نظر خيلى ها 
اين بود كه تركيب تغيير يافته تيم ملى كشتى آزاد باعث شده 
تا اين نتيجه براى كشتى ايران رقم بخورد اما مى توان تصور 
كرد كه در مجموع كشتى ايران اينقدر پشتوانه و پيشينه قابل 
اتكايى دارد كه بشود به نتايج مسابقات جهانى پاريس خرده 
گرفت. موضوعى كه تا حدودى اميرتوكليان، مربى تيم ملى 
كشتى آزاد نيز نسبت به آن موضع مشتركى با منتقدان دارد.

*نتايجى كه كشــتى گيران آزاد كار در رقابت هاى 
جهانى پاريس به دست آوردند نشان از ضعف كشتى 

ما دارد يا موضوع چيز ديگرى است؟
نتايج مسابقات جهانى فرانسه واقعيت كشتى ما نبود. همه 
مى دانند جايگاه كشتى ما خيلى بالاتر از اينهاست. همين 
تيم آمريكا كه در پاريس قهرمان شــد با همين تركيب در 
رقابت هاى جام جهانى دوره قبل از تيم ملى ما شكست خورد 
الان هم مطمئن باشيد اگر مســابقات جهانى پاريس تكرار 

شود نتايج كشتى آزاد ما اين نخواهد بود. 
*چطور مى شود كه به قول خودتان تيمى كه آمريكا 
(قهرمان مسابقات جهانى پاريس) را در نبرد تيم به 
تيم مى برد در ميدانى بعد از آن حتى در جمع 8 تيم 

برتر نمى تواند قرار بگيرد؟
در يك جمله بگويم كشــتى ما خيلى مظلوم است. تيم ما 
قهرمان جام جهانى شد، در آسيا روى سكوى اول قرار گرفت 
و بعد از آن در رقابت هاى كشورهاى اسلامى آن نتايج را به 
دست آورد اما بعد از آن هيچ حمايتى نه مادى و نه معنوى 
از آن نشد. اين شايد براى ما كسر شــأن باشد اما تيم ملى 

كشتى ما براى تهيه اولين و ضرورى ترين امكانات مشكل 
دارد. درخواست ما اين است كه نگاه دولت نسبت به ورزش 
كشتى عوض شود. اين حق طبيعى وزارت ورزش و جوانان 
است كه نتايج فدراســيون كشــتى را رصد كند اما سؤال 
اينجاست كه اين رصد در مقابل چه امتيازى است كه قبلا 
داده و الان انتظار نتيجه دارد؟ اعتبارى كه وزارت ورزش به 
فدراسيون كشتى داده به اندازه 7 درصد هزينه هايى است 
كه فدراسيون كشتى براى رشــد و گسترش كشتى خرج 

كرده است.
*يعنى همــه همراهــى وزارت ورزش و جوانان با 
فدراسيون كشتى همان بودجه اى است كه به قول 
شما 7درصد هزينه هاى اين رشته را جبران مى كند؟
در اين باره همين را بگويم كه اگر فعاليت هاى فدراسيون و 
شخص رسول خادم در گرفتن اسپانسر و حامى نبود شرايط 
كشتى خيلى بدتر مى شد. مى توانم قول بدهم كه اگر رسول 
خادم برود هركس ديگرى كه بيايد فقط كشتى آزاد و فرنگى 
خواهد داشت. رشــته هاى آليش، گرانپلينگ ، كلاسيك ، 

پهلوانى و.... وجود نخواهند داشــت كه بتوانند براى كشور 
مدال بگيرند. در حال حاضر به جز تيم هاى ملى در سنين 
مختلف، اين رشته ها نيز فعال هستند و براى رشد و گسترش 
آن هزينه مى شود. با اين حجم كار انتظارها بايد معقولانه تر 
باشد. كشتى ورزش اول و ملى ما است اما ما براى اين ورزش 
اول چقدر تلاش كرديم؟ حســن يزدانى در كشــتى حال 
حاضر دنيا يك فوق ستاره است، اما همين الان زندگى اش 
را نگاه كنيد؛ با 50 سكه اى كه براى قهرمانى در رقابت هاى 
جهانى بعدها به او خواهند داد يك زيــر پله هم نمى تواند 
در تهران براى خودش بخرد. بماند كه بعد از بازگشــت از 
مسابقات جهانى دوستان مسئول يك خسته نباشيد نيز به 
او نگفتند! اميد بچه هاى ما كه الگويشان حسن يزدانى است 
به چه چيزى باشد كه چند ســال ديگر مى خواهند جا پاى 

او بگذارند؟
*اين را هم قبول كنيد كه كشتى آزاد ما در مسابقات 
جهانى به جز نتيجه خوبى كه حسن يزدانى به دست 

آورد هيچ چيز ديگرى نداشت.

در مسابقات جهانى پاريس 5كشتى گير ما براى اولين بار بود 
كه اين ميدان را تجربه مــى كردند و كادر فنى تيم ملى هم 
نگرانى هايى در اين مورد داشــت اين را هم بگويم كه يكى 
از دلايل بزرگى كه اين نتيجه در پاريس رقم خورد اين بود 
كه كادرفنى پاى فرايند انتخابى تيم ملى ايستاد. به عقيده 
من حداقل براى آينده 3 وزن از مجموع كشتى گيران ما در 
جهانى پاريس بايد نفراتشان عوض شوند. تجربه مسابقات 
جهانى خيلى مهم اســت و با صحبت هايى كه در شوراى 
فنى مطرح شده است ديگر فرصتى به كشتى گيران ترسو 
و كشتى گيرانى كه كمتر كشتى مى گيرند براى حضور در 
تركيب تيم ملى داده نخواهد شــد هرچند كــه بتوانند در 
مسابقات انتخابى مقام بياورند بايد در مسابقات بين المللى 
هم خودشــان را نشــان دهند تا بتوانند دوبنده تيم ملى را 

تصاحب كنند.
*زمزمه بازگشــت حضور رســول خادم به رأس 
كادرفنى تيم ملى وجود دارد، به نظر شما با توجه به 
مسئوليت هاى متعددى كه رئيس فدراسيون كشتى 
در داخل و خارج از كشور در كشتى دارد اين بازگشت 

مى تواند چاره كار باشد؟
رسول خادم وقتى امور فنى تيم ملى را در دست گرفت تيمى 
را درست كرد كه از كشــتى گير گرفته تا مربى و غيره همه 
با يك شيوه و ادبيات خاصى تمرينات را دنبال مى كردند و 
كلاس كشــتى تغيير نمود و نتيجه گرفتيم. به يكباره اين 
ارتباط قطع شد و مى بايست صبور باشــيم تا ارتباط بين 
كشــتى گير و كادر فنى در طول زمان بهتر شود و به همان 
نقطه اى برسيم كه زمان رســول خادم بوديم. اين مورد با 
توجه به در پيش بودن مسابقات بازى هاى آسيايى و المپيك 
چندان نمى تواند ســرانجامى داشته باشــد؛ با اين تفاسير 
اعتقاد من اين اســت كه رســول خادم بايد باشد چون هم 
كشتى دنيا قبولش دارد و حضورش در كنار تشك مى تواند 
نقطه قوت ما باشد و هم اينكه مسير رسيدن به آن همگرايى 
كه گفتم نزديك تر خواهد شــد؛ فقط  رسول خادم بايد در 
مديريت مسئوليت هايى كه دارد تقسيم كار بيشترى انجام 

دهد تا بتواند وقت بيشترى براى تيم ملى بگذارد. 

بى باك: تيم ملى تكواندو روز به روز 
بهتر شده است

ايسنا: سرمربى تيم ملى تكواندوى ايران معتقد است تيم ملى روز به روز 
بهتر شده است و افت كردن فرزان عاشورزاده هم دلايل مختلفى دارد كه 
بايد بررسى شود. مهدى بى باك گفت: خدا را شكر با توجه به تمرينات 
خوب نسبت به دو مرحله   قبل گرندپرى كه تعداد نمايندگان نيز كمتر 
بود، نتايح خوبى گرفتيم. ولى من به جرئت مى توانم بگويم كه اگر كمى 
شانس يار ما بود دو مدال طلاى اين مسابقه ها را به ايران مى آورديم. چند 
تكواندوكار ما نتيجه را در راند طلايى واگذار كردند كه اگر اندكى شانس 
داشتند، نتايج آن مبارزه ها را به نفع خودشان تمام مى كردند.  بى باك 
گفت:  رقابت هاى جام جهانى به صورت تيمى برگزار مى شود كه فكر 
مى كنم اين كار فدراسيون يك تصميم درست و كمك كننده براى نتيجه 
گرفتن در اين مسابقه ها بود. با اين روش برگزارى، تيم ها و مربيان با نحوه   
تمرين، برگزارى مسابقه ها و چگونگى نتيجه گرفتن آشنا مى شوند كه 

براى تكواندوى ايران مفيد است.

كاراته ايران دومين تيم برتر جهان
فدراســيون كاراته: در تازه ترين رنكينگ اعلام شــده از سوى 
فدراسيون جهانى ، كاراته ايران به عنوان دومين تيم برتر كاراته جهان 
 WKF در تمامى رده هاى سنى معرفى شد. فدراسيون جهانى كاراته
پس از دهمين دوره رقابتهاى كاراته نوجوانان، جوانان و اميدهاى جهان 
تازه ترين رنكينگ خود را اعلام كرد كه طى آن كاراته ايران با 50583 
امتياز در رتبه دوم جهان قرار گرفت.  مقام قهرمانى در پيكارهاى آسيا، 
كسب يك طلا و 4 نقره تيم 5 نفره ايران در بازيهاى جهانى لهستان، 
عنوان سوم در بازيهاى كشور هاى اسلامى،حضور موفق در ليگ هاى 
جهانى كاراته وان در سال 2017، مقام پنجم در مسابقات رده هاى پايه، 
از جمله موفقيت هاى كاراته ايران در يكسال گذشته بوده است ضمن 
اينكه در رنكينگ انفرادى نيز كاراته ايران تنها كشورى است كه داراى 
دو رتبه اولى (امير مهدى زاده نفر اول وزن منهاى 60 و سجاد گنج زاده 
نفر اول وزن به اضافه 84) از آن كاراته كاهاى ايران است.  اما بر اساس 
رنكينگ تازه فدراسيون جهانى در بخش تيمى ژاپن با 26077 امتياز 
در جايگاه اول قرار دارد. بعد از كاراته ايران تركيه با 43863 امتياز تيم 
سوم برتر جهان است، برزيل با 38337 امتياز ، مصر با 37452 امتياز 

تيم هاى چهارم و پنجم جهان هستند.

براتچى: با حذف كامپوند از بازيهاى 
آسيايى تمام اميدهايمان از بين مى رود

ايسنا: عضو تيم ملى تيروكمان گفت: تمام تلاشم بر اين است كه با 
حضور قدرتمند در رقابت هاى قهرمانى آسيا در بنگلادش، بار ديگر 
رتبه خود را در رنكينگ بهبود دهم.  پريسا براتچى گفت:  خبر قطعى 
مبنى بر عدم حضور تيم كامپوند در بازيهاى آسيايى 2018 جاكارتا 

اندونزى را به ما اعلام نكرده اند.  اميدوارم چنين اتفاقى رخ ندهد.

خبر
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استكى: 
ايران قطب جديد 
هندبال آسيا است

ورزش سه: ستاره ملى پوش هندبال ايران كه هم اكنون در ليگ رومانى 
توپ مى زند معتقد است با شرايط جديد، ايران مى تواند قدرت اول آسيا باشد. 

استكى گفت:  اين فصل 6 تا 7 بازيكن تيم ديناموبخارست عوض شده و تعدادى 
بازيكن جديد به تيم پيوســته اند كه همگى قرارداد دوساله با تيم دارند  و مربى به 
دليل آماده سازى تيم براى آينده، از اين بازيكنان نسبت به ما بيشتر استفاده مى كند 
و اين يك امر طبيعى است؛ چون مربى از الان به فكر آينده است و ما نيز سال آينده 
از اين تيم جدا خواهيم شد و مهم هم اين است كه بتوانيم ناسيونال ليگ رومانى 

را فتح كنيم.  وى در خصوص تيم ملى نيز گفت:  با كمك تمامى بچه ها صد 
در صد مى توانيم بت قطر را بشكنيم. در آسيا اگر همه بچه هاى تيم 

ملى بخواهند و يك دل باشند، مطمئن باشيد هندبال حال 
حاضر ايران اين توانايــى و ظرفيت را در خود 

خواهد داشت.

تفتيان: 
دو هفته ديگر تمريناتم 

را آغاز مى كنم
مهر: دونده سرعت ايران با تاكيد بر اينكه براى بازى هاى آسيايى آماده 

مى شود، گفت: از دو هفته ديگر در كمپ فرانسه و زير نظر مربى فرانسوى ام 
تمريناتم را اســتارت مى زنم. حســن تفتيان  گفت: اخيرا جلسه اى با رئيس 

فدراسيون داشتم كه در آن صحبت هاى خوبى مطرح شد. من اميدوارم آرامشى 
كه درحال حاضر در دووميدانى حاكم شده تا بازى هاى آسيايى وجود داشته باشد، 
چون معتقدم اولين فاكتور و مهمترين آن براى هر ورزشكار همين آرامش است. 
وى گفت: در نشســتى كه داشــتيم نظرات مثبتى در رابطه با برنامه هاى من و 
ادامه همكارى با مربى فرانسوى مطرح شد. بر اين اساس قرار بر اين شد تا اين 

همكارى ادامه داشته باشــد، به هر حال «اونتانون گاى» با من دو طلاى 
آسيايى به دست آورده، ضمن اينكه من طى مدت زمانى كه زير نظر 

اين مربى كار مى كردم ركورد 60 متر و 200 متر را شكستم.  
بنابراين فكر مى كنــم ادامه همكارى با او نتايج 

خوبى برايم داشته باشد.

مدير عامل بانك سرمايه: 
نيازى به جذب دائم معنوى 

نژاد نداريم 
ورزش سه: مديرعامل باشگاه بانك سرمايه گفت: تيم ما براى حضور در ليگ 

برتر كمبود بازيكن ندارد و نيازى به معنوى نژاد نداريم. احمد سعادتمند،  گفت: 
طى سفر 48 ساعته اى كه به ايتاليا داشتم، در جلسه با مديرعامل و سرمربى تيم 
ورونا رضايت آنها را براى حضور 2 هفته اى معنوى نژاد در جام باشگاههاى جهان با 
پيراهن بانك سرمايه گرفتم. اين مسئله به عنوان يك قرارداد بين من و مديرعامل 
باشگاه ورونا درآمد. وى افزود: جدا از اين مسئله هيچ مورد ديگرى بين ما مطرح 

نشده و من اين شايعه كه قرار اســت به صورت دائمى معنوى نژاد را جذب 
كنيم، رد مى كنم. البتــه از وضعيت او خبر نــدارم و نمى دانم كه چه 

تصميمى براى آينده اش دارد. در ضمن تيم ما براى حضور در ليگ 
برتر كمبود بازيكن ندارد، چون بعد از اينكه چند بازيكن 

از ما جدا شدند، توانستيم بازيكنان جانشين 
خوبى برايشان پيدا كنيم.
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مربي تيم ملي كشتي آزاد در گفت وگو با قدس

توكليان: وزارت ورزش فقط 7درصد هزينه هاي كشتي را داده است



 جامعه/ مريم احمدى شيروان 
با وجود آنكه 16 ســال از تأسيس 
مى گذرد،  دانش آمــوزى»  «مجلس 
اما مى توان ادعا كرد بســيارى از دانش آموزان اين 
مجلس را نمى شناسند. كاركرد اين مجلس براى 
بيشتر آن ها ناشناخته است و از قدرت آن بى خبر 

هستند.

 مجلس دانش آموزى از حرف تا عمل
مجلــس دانش آمــوزى را تجمعــى بــراى بيان 
خواســته هاى دانش  آموزان مى دانيم. مجلسى كه 
اعضاى آن از منتخبان شوراهاى دانش  آموزى بوده و 
سالى دو بار مجمعى عمومى براى همفكرى برگزار 
مى كنند. 150 نماينده از مدارس 33 اســتان در 
هفت كميسيون عضو اين مجلس هستند. مجلسى 
كه گفته مى شــود مصوبات آن مبناى تصميمات 
مديران آموزش و پرورش است و پس از تصويب در 
شوراى عالى آموزش و پرورش قابليت اجرايى دارد، 

اما در عمل اقدام مؤثرى به چشم نمى آيد.

 مجلس و شوراى دانش آموزى با هم متحد 
مى شوند

مجلس دانش  آمــوزى در رأس هرمى قرار گرفته 
است كه قاعده آن شوراهاى دانش  آموزى در سطح 
مدارس هستند. قاعده اى كه در مدارس با عنوان 
شوراهاى دانش آموزى شكل مى گيرد و از بين 5 
تا 9 برگزيده هر مدرسه به ترتيب نفرات برگزيده 
آن ها در منطقه، شهرســتان، استان و در نهايت 
برگزيده آن ها عضو مجلس دانش  آموزى مى شوند.

معاون پرورشي و فرهنگي وزارت آموزش وپرورش 
در توضيح دليل كمرنگ ديده شدن اين مجلس 
بــه خبرنگار ما مى گويد: تا كنون برش و بريدگى 
بين مجلس دانش  آموزى در سطح ملى و شوراهاى 
دانش  آموزى در سطح مدارس وجود داشته است. 
آن ها دو جريان دموكراتيك مستقل از هم بودند 
كه يكى فقط در مدرســه محدود شده و ديگرى 
نگاهى ملى و كشــورى داشته است. اما از امسال 
در شيوه نامه تغييراتى اعمال شده و اين دوپاره گى 

تبديل به ساختار منسجم هرمى شده است.
دكتر مهدى فيــض مى افزايد: اميدواريم مجلس 
دانش  آمــوزى در كنار وزارت آمــوزش و پرورش 
بتواند نقش اصلى و مشورتى خود را ايفا كند. اين 
مجلس مى تواند براى مسئولان آموزش و پرورش 
ايده پــردازى كند. در دوره هاى مختلف نيز وزراى 
مختلف آموزش و پرورش سعى داشته اند از ديدگاه 
مشورتى مجلس استفاده كنند. حتى برخى اوقات 
ممكن است تصميماتى در بحث كلان آموزش و 

پرورش گرفته شود كه اگر تصميمات به مجلس 
دانش  آمــوزى منتقل شــود و اعضــاى مجلس 
دانش  آموزى نســبت به آن تصميم توجيه شوند، 
مى توانند بدنه دانش آموزى كشور را نسبت به آن 

قضيه توجيه كنند.

 مجلسى كه سبب خودسانسورى دانش آموز 
مى شود

وى بــه مزايا و معايب اين مجلس اشــاره كرده و 
مى گويد: اين مجلــس از اين نظر كه اعضاى آن 
به خاطر دانش آموز بودن، نقطه تعامل بين نظام 
سياســى و اجتماعى كشور هستند، بسيار مفيد 
بوده و مى تواند جنبه هاى تعليم و تربيت را تسهيل 
بخشد. نكته ديگر اينكه به دليل تعريف شدن اين 
سيستم در نظام آموزش و پرورش، جزيى از بدنه 

او محسوب شده و تعامل با آن ساده تر مى شود.
وى به معايب اين مجلس اشــاره كرده و تصريح 
مى كنــد: از آنجا كه دانش  آمــوز در برابر مدير و 
معلم نقشــى انفعالــى دارد و نمى تواند اعتراض 
خود را عنوان كند، ســبب مى شود نتواند آزادگى 
خــود را نشــان داده و حتى ممكن اســت دچار 
خودسانســورى شــود. علاوه بر آن مقولاتى كه 
در مجلس دانش  آموزى مطرح مى شــود، محدود 
و منحصــر به حوزه آموزش و پرورش اســت. در 
حالى كه شايد مجلس دانش  آموزى به عنوان يك 
مجلس مشــورتى نوجوانان بتواند به معضلات و 
مشكلات ديگرى مانند ترافيك، محيط زيست و... 

نيز بپردازد.

فيض در پايان خاطر نشان مى كند: تا دوره اخير، 
مجلس دانش  آموزى عمدتاً هويت سياسى داشته و 
اهداف سياسى را دنبال مى كرده است، اما تلاش 
كرده ايم در اين دوره مجلس را از ويترين سياسى 

خارج كنيم. 

 مجلس دانش آموزى بازدهى ندارد
اين 150 جوان پرُانرژى و آرمان گرا كه قرار است 
رابطى بين دانش آموزان و مســئولان ارشد كشور 
باشند، انتقادهايى بر عملكرد شوراها و مجلسى كه 

متعلق به خودشان است، دارند.
نسترن بهداروند، عضو سابق مجلس دانش آموزى 
كه پيگير مصوبات و اقدامات اين مجلس است در 
اين خصوص به خبرنگار ما مى گويد: با گذشت 16 
سال از تشــكيل مجلس دانش آموزى در كشور، 
نه تنها مصوبه مهم و درخور توجهى مشــاهده و 
عملياتى نشده است، بلكه شاهد يكسرى مصوبات 
غيرعقلانــى همچون طرح تعطيلــى مدارس در 
روزهاى پنجشــنبه بوده ايم. اعتقــاد من بر اين 
است كه در شرايط كنونى صرف وقت و هزينه با 
معيارهاى حاضر در مقايسه با نام به اصطلاح دهان 

پرُ كن مجلس  دانش آموزى كارى بى نتيجه است.
وى مى افزايد: هيچ پيشنهاد سازنده اى در هشت 
دوره مجلس دانش آموزى به چشم نخورده و حتى 
پيشنهادات ارائه شده نيز مباحث كليشه اى بوده 
كه قبل از مطرح شدن در اين مجلس بارها توسط 
آسيب شناسان و كارشناسان امور اجتماعى مورد 
مطالعه، تحقيق و به آزمون و خطا در آمده است. 

به نظر مى رسد اين نهاد به صورت نهادى تشريفاتى 
در آمده و بازدهى ندارد.

نســترن بهداروند در خصوص نحوه انتخاب اعضا 
نيز معتقد اســت: دانش آموزى كــه با هر ويژگى 
اخلاقى، شــخصيتى و علمــى و بدون هيچ گونه 
توانمندى خاص وارد شوراى دانش آموزى شده و 
با انتخابات سليقه اى بر كرسى نمايندگى شوراى 
اســتان خود مى نشيند و در نهايت تبديل به يك 
شخص سياســتمدار مى شود، چگونه مى تواند در 
خصوص مهم ترين مشــكلات آموزش و پرورش 
همچون: جامعه پذيرى، تربيت، كيفيت آموزش و 
حتى رسيدگى به كوچك ترين مشكلات مدارس 
مانند: سرويس هاى بهداشتى، بوفه مدارس و تمام 

اهدافى كه در آيين نامه درج شده، گام بردارد؟ 

 دانش آموزان در مجلس بايكوت شده اند
به نظر مى رسد تا رسيدن به مجلس دانش آموزى 
مطلوب فاصله زيــاد داريم. مشــاور معاون وزير 
آموزش و پرورش در خصوص چرايى فاصله گرفتن 
از اهــداف اين مجلس، به خبرنگار ما مى گويد: در 
قانون ظرفيت هاى زيادى براى شوراى دانش آموزى 
تعريف شده، اما در عمل از آن ها استفاده نمى شود. 
در اين سال ها سعى بر اين بوده است كه به اعضاى 
شــورا و مجلس دانش آموزى بــه عنوان نخبگان 
اجتماعى نگاه كرده و از نظر مشــورتى آنان بهره 
گيريم. حتى در تصميم گيرى ها و تصميم سازى هاى 
مدرسه شركت داشته يا سالى يك بار در مقام مدير 
و معلم مدرسه ايفاى نقش كرده و كارهاى مدرسه 

با نظر اين شــورا انجام شود كه هيچ اقدام مؤثرى 
تاكنون انجام نگرفته است.

محمدابراهيم محمدى با تأكيد بر اينكه در 16 سال 
و هشــت دوره اى كه از عمر مجلس دانش آموزى 
مى گــذرد، مصوبه جانــدار و كيفى نداشــته ايم، 
مى افزايد: در اين مدت به دانش آموزان ميدان نداده 
و براى آن ها فرصت هاى رسانه ايجاد نكرده ايم. حتى 
پانا كه خبرگزارى دانش آموزى اســت، در اختيار 
اين دانش آموزان نبوده و از ظرفيت رســانه اى آن 
استفاده نكرده است. آن ها نمى توانند حرف هايشان 
را به مديــران ملى، وزير، معاونــان وزير، مديران 
ستادى و حتى مسئولان بالا دست منتقل كنند. 
به عبارتى آن ها به شكلى بايكوت شده اند و آن ها را 
به برنامه هاى تشريفاتى كه هيچ بازدهى براى آنان 
ندارد، مشغول كرده و به چند برنامه نمايشى ملى و 
استانى اكتفا كرده  ايم. وى بيان مى كند: به نظر من 
بايد آموزش و پرورش  از ظرفيت اين دانش آموزان 
براى بهبود اوضاع و تغييرات برنامه هاى درســى 
و فعاليت هاى غيردرســى اســتفاده كند؛ چرا كه 
معتقدم بيش از 93درصد مســائل داخل مدرسه 
قابل واگذارى به دانش آموزان است. نبايد از اعتماد 

كردن به دانش آموزان بهراسيم.
محمدى اضافه مى كند: آن ها مى توانند پلى براى 
مردمى شدن آموزش و پرورش باشند؛ چرا كه اين 
نهاد به عنوان ابرَ نهاد تعليم و تربيت بايد همه را 
درگير خودش كند. اين دانش آموزان بايد بياموزند 
مطالبات جدى و اساســى كه آموزش و پرورش 
از آن رنــج مى برد را به آن ها منتقــل كرده و از 

تشريفاتى شدن اين مجالس پرهيز كنند.
مشــاور معاون وزير آموزش و پرورش با اشاره به 
اينكه مدرسه كانونى فرهنگى تربيتى است، يادآور 
مى شود: اين كانون زمانى مى تواند نقش فرهنگى 
داشته باشد كه به دانش آموزان واگذار شود در غير 
اين صورت مدرسه يك مؤسسه و مجموعه خشك 
آموزشى اســت. به همين منظور بر اساس سند 
تحول بنيادين تلاش مى كنيم مدرسه را از نهادى 
خشك و بى روح به نهاد فرهنگى جذاب، ذائقه مند 
و مؤثر تبديل كنيم. علاوه بر آن اعضاى اين شورا، 
نخبه هايى در عرصه هاى مختلف اجتماعى هستند 
كــه مى توانند در آينده نظام مؤثر باشــند. اما در 
شــوراى دانش آموزى كمترين توجه و امتياز را به 
اين اعضا داشــته ايم و بيشتر ظرفيت اين مجلس 
پنهان مانده اســت. به همين منظور پيشــنهاد 
مى كنم به اعضاى اين مجلس كه عصاره 700هزار 
دانش آموز هستند، امتيازى ويژه دهيم تا بتوانند به 
عنوان معلمان و مربيان آينده آموزش و پرورش به 

دانشگاه فرهنگيان راه پيدا كنند.

از اعتماد كردن به دانش آموزان نهراسيم

مجلس دانش آموزى؛ نهادى تشريفاتى در ويترين سياسى
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جامعه

رئيس كميسيون تعليم و تربيت
شوراى عالى انقلاب فرهنگى:

سند 2030 سبب كمرنگ شدن
الگوى اسلامى زنان مى شود

جامعه/فروغ طاهرى: دكتر جميله علم الهدى پنجشــنبه گذشته 
در نشست علمى-پژوهشى بررسى «اولويت هاى تربيت اسلامى» كه 
توسط اداره پژوهش خواهران معاونت پژوهش حوزه علميه خراسان 
در بنياد پژوهش هاى اسلامى آستان قدس رضوى برگزار شد، گفت: 
بحث در حوزه زنان بسيار جدى است، اما آن طور كه بايد در اين مورد 

كارى نكرده ايم.
رئيس كميســيون تعليم و تربيت شوراى عالى انقلاب فرهنگى بيان 
كرد: يكى از بزرگ ترين دلايل رشــد تفكر فمنيســتى در كشور، به 
حاشيه بردن مسائل و نداشتن تحقيقات مبنايى در حوزه زنان است، 
در حالــى كه بخش عمده اى از آيات كتاب آســمانى ما، موضوعات 

مربوط به زنان است.
علم الهدى با بيان اينكه مفهوم جنسيت، مفهومى مدرن است و سبب 
شده ديوارى بين زن و مرد كشيده شود، توضيح داد: بحث جنسيت 
از اقتضائات نظام سرمايه دارى بوده و از آنجا شكل گرفته است. پس 
از انقلاب صنعتى و نياز كارخانه ها به كارگران ارزان، زنان به جامعه اى 
كشانده شــدند كه جامعه حاكم مى خواست. هر چند آن ها قبلاً در 
مزارع و كارگاه ها كار مى كردند، اما در انقلاب صنعتى كارخانه ها نيروى 
كار بســيارى نياز داشتند. آنجا بود كه بحث تساوى نيروى انسانى و 
جنبش هاى فمنيستى كه همان برابرى زن و مرد است، مطرح شد. 
زنان آموزش هاى مساوى با مردان گرفته و رفتارهاى مساوى با آنان را 
انجام دادند. تا جايى كه امروز تساوى گرى به حق و نه يك ايدئولوژى 

تبديل شده و زنان مساوات خواه شده اند.
عضو هيئت علمى دانشگاه شهيد بهشتى ادامه داد: اما تساوى گرى در 
حوزه اسلامى با آنچه بيان شد تفاوتى اساسى دارد، زيرا در قرآن بحث 
زن، مرد، جنسيت و تساوى نيامده است. در قرآن هميشه بر مفهوم 
زوجيت تأكيد شــده است. زوجيتى كه مى دانيم تنها مختص انسان 
نيست، بلكه تمام زوجيت و دوتايى ها را شامل مى شود. آن هايى كه 
بدون يكديگر معنا نداشته و كامل كننده هم هستند، مانند خواهر و 

برادر، پدر و فرزند، ارباب و رعيت.
اين دكتراى فلسفه اضافه كرد: فلسفه غربى و اسلامى از اين نظر با هم 
در تضاد هستند كه در غرب اصرار بر اين است زوجيت ها و دوتايى ها 
با هم تســاوى داشته باشند، اما در اسلام اين گونه نيست. اين معانى 
در برخى حوزه ها مانند حوزه هاى درون خانواده بخوبى پرداخته شده 
است. درون يك خانواده تمامى هنجارها و وظايف مشخص و تعريف 
شده و مى دانيم زن و مرد چگونه بايد مكمل هم باشند، اما در جامعه 
اين تعريف شفاف نيست. زن و مرد وقتى در مقام كارگر و كارفرما يا دو 
همكار در جامعه حاضر مى شوند، جنبه رقابتى يافته و دچار خصومت 
مى شــوند. عفاف و حجاب بستر اصلى ايجاد مكمل بودن است و در 
جامعه اى كه عفاف وجود نداشــته باشد، تعهد و وفادارى خانوادگى 

به وجود نمى آيد.
رئيس كميسيون تعليم و تربيت شوراى عالى انقلاب فرهنگى يادآور 
شد: در فلسفه غرب و تفكر مدرن، دوگانگى ها به طرف تساوى پيش 
مى رود، در حالى كه در زوجيت انعطاف به يكديگر مشاهده مى  شود، 
اما در تســاوى اين مفهوم ديده نمى شــود. زوجيت ولايت به همراه 
دارد. ولايت يعنى پذيرفتن سرپرستى يك زن يا مرد به خاطر علاقه 

شديدى كه بين آن ها به وجود آمده است.
علم الهدى به نقد نظريه مازلو يكى از فلسفه دان هاى غربى پرداخت و 
توضيح داد: مازلو كامل ترين نيازهاى انسان را نيازهاى طبيعى مانند 
آب و غذا مى دانــد. اما زمانى كه جنين به وجود مى آيد، همان ابتدا 
نياز به غذا ندارد، بلكه نيازمند ولى و سرپرســتى است كه بتواند در 
بزرگ شــدن او را كمك، راهنمايى و هدايت كند. پس مسئله اصلى 
در نيازهاى اوليه انسان مسئله ولايت و سرپرستى است. بديهى است، 

بسط و توسعه جامعه از طريق ادامه نسل و ولايت محقق مى شود.
وى با اشــاره به اينكه جنين ها و كودكان در معرض آســيب بسيار 
هســتند، بيان كرد: به ميزانى كه اعتقاد به توحيد كاهش پيدا كند، 
ســقط جنين افزايش پيدا مى كند و پس از آن نسل در معرض خطر 
قرار مى گيرد. بنابراين زوجيــت از دل خود ولايت را متولد مى كند. 
زوجيــت بر مفهوم مكمل بودن تأكيد دارد و رقابت، خصومت، از هم 
گسيختگى، فخر و خودپسندى در آن جايى ندارد، در صورتى كه در 
مدل تساوى فرهنگ غربى اين موضوعات به دفعات مشاهده مى شود 
و مفهوم جنسيت متكى بر مفهوم تساوى است، اما در كلمه زوجيت 

مفاهيمى مانند عدالت، انسانيت و فداكارى پديدار مى شود.
استاد فلسفه دانشگاه شهيد بهشتى به سه سبك از زندگى زنان اشاره 
و تشــريح كرد: اولين مدل، الگوى زن سنتى است. زنى كه به دنبال 
ارزش هاى اخلاقى و محدود به خانواده اســت. دومين الگو زن غربى 
بوده كه در مقابل زن ســنتى قرار دارد. اين زنان به خانواده محدود 
نبوده، دنبال مفاهيمى مانند آزادى و به دنبال تجملاتى مردانه مانند 
ماشــين و موبايل هستند. اما ســومين الگو، كه الگوى زن اسلامى 
است مبتنى بر مســئوليت هاى مدنى بانوان است. آن ها اوقات خود 
را با مســائل فرهنگى اجتماعى مى گذرانند و آزادى خواهى را دنبال 
نمى كنند. ويژگى هايى از يك زن كه امام راحل در سخنان خود به آن 
اشاره كرده و در اوايل انقلاب هم زياد پيدا مى شد، اما متأسفانه نسل 

آن ها در جامعه امروز رو به انقراض است.
علم الهدى در ادامه به اولويت هاى تربيتى دختران اشاره كرد و گفت: 
در اولويت تربيتى، تربيت دختران براى ادامه دســتاوردهاى انقلاب 
اســلامى بسيار ضرورى است و با اين شــيوه كه در پيش گرفته ايم 
امكان ندارد، مدل سوم، بازتوليد شود. بخصوص با اجرايى شدن مفاد 
سند 2030 اين شيوه كمرنگ تر نيز خواهند شد. تربيت دختران كه 
جزو اولويت هاى اصلى جامعه است بايد از سنين پايين تر شروع شده 

و جامعه نسبت به تربيت كودكان حساس شود.
رئيس كميسيون تعليم و تربيت شوراى عالى انقلاب فرهنگى در پايان 
با تأكيد بر اينكه در حوزه اســلامى براى والدگرى مطالعه و فعاليت 
عميقى انجام نداده ايم، گفت: متأسفانه سبك والدگرى اسلامى يعنى 
پــدرى و مادرى كردن بر مبناى آموزه هاى اســلامى، از احاديث ما 
استخراج نشده است و در حوزه خانواده دچار خطاى بزرگى شده ايم. 
رشته اى دانشگاهى كه در حوزه مطالعات خانواده طراحى شده است 
نيز رشته اى از جنس رشته هاى مدرن است كه هيچ كمكى به حوزه 

خانواده نكرده و براى ارتقا و رفع مشكلات خانواده تلاش نمى كند. 
در حوزه والدگرى دستمان خالى است. تربيت سخت و دشوار است، 
ضمن اينكه رقباى سرسختى مانند غربى ها در اين زمينه وجود دارند 
كه نشــان مى دهد بايد به طور جدى در ايــن زمينه اقداماتى انجام 
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واحدى در ورزش بسكتبال 

زائران ايرانى و ماجراى
 10 دلار عوارض فرودگاه نجف

ايرنا: زائرانى كه قصد دارند 
از طريق هوايى وارد نجف 
شوند، در فرودگاه اين شهر 
بايد 10 دلار عوارض ورود 

به اين شهر را بپردازند.
اين روزها، شايد گروه هايى 
از زائران ايرانى كه از طريق 
فرودگاه نجف اشرف براى 

زيارت اربعين حسينى وارد عراق مى شوند، اطلاع نداشته باشند كه هنگام 
ورود مى بايست مبلغ 10 دلار عوارض فرودگاهى بپردازند.

با توجه به موج ســفرهاى زائران ايرانى از طريق هوايى به فرودگاه نجف، 
زائران بايد 10 دلار به عنوان عوارض بپردازند كه به دليل عدم اطلاع از اين 
مقررات، بايد به تنها صرافى فرودگاه مراجعه كنند كه با ازدحام شديدى 
روبه روست. در صورتى كه زائران اين مبلغ بويژه «10دلار» را همراه خود 
داشته باشــند هم وقت كمترى از آن ها گرفته خواهد شد و هم هنگام 

تبديل ارز، ضرر كمترى خواهند كرد. 
البته، اخذ عوارض تنها در فرودگاه نجف گرفته مى شود و در فرودگاه هاى 

بغداد و بصره چنين مبلغى از مسافران گرفته نمى شود.
با اين وجود به زائران ايرانى توصيه مى شود كه به هنگام انجام سفر هوايى 

به نجف مبلغ 10 دلار براى هر نفر را با خود داشته باشند.

عضو هيئت رئيسه مجلس شوراى اسلامى
نظام تعرفه گذارى پزشكى از اساس غلط 

است
خانه ملت: عضو هيئت رئيســه مجلس شوراى اسلامى با بيان اينكه با 
منابع مالى موجود بازطراحى طرح تحول ســلامت تنها راه تداوم اجراى 
اين طرح است، از دولت خواست براى تحقق مطالبات پزشكان در بحث 

تعرفه ها قانون را اجرا كند.
سيداميرحســين قاضى زاده هاشــمى در خصوص وضعيت تعرفه هاى 
پزشكان كه بخش هاى مختلفى از جمله متخصصان بيهوشى، راديولوژى، 
سازمان نظام پرستارى و...از آن گلايه دارند، با بيان اينكه نظام تعرفه گذارى 
از اســاس غلط اســت، تصريح كرد: هم اكنون در دنيا هم تعيين ميزان 
تعرفه هاى پزشكى كنار گذاشته شده است و پرداخت ها مبتنى بر خدمت 
صورت مى گيرد. وى افزود: قانــون در بحث تعرفه ها به خريد راهبردى 
تاكيد دارد، به اين صورت كه بايد براى تحقق اين مهم، بســته خدمت 
تعريف شده و براى يك جمعيت مشخص با قيمت معلوم به تيم پزشكى 
فروخته شود، دراين صورت اينكه تعيين كنيم، هر كدام از اقدامات پزشكى 
اعم از جراحى، درمان سرپايى و...چه ميزان ارزش دارد، بى معنا خواهد بود.

عضو كميسيون بودجه مجلس خبر داد:
سرانه مدارس هنوز پرداخت نشده است

خانه ملت: عضو كميسيون بودجه مجلس با تأكيد بر تخصيص به هنگام 
اعتبارات ســرانه مدارس، گفت: با ورود به ماه دوم آغاز سال تحصيلى اما 

سرانه مدارس هنوز پرداخت نشده است.
غلامرضا حيدرى با يادآورى اينكه مدارس در چنين شرايطى براى تأمين 
هزينه هــاى جارى خود مجبور به اخذ كمك هــاى نقدى و غيرنقدى از 
خانواده ها هستند، ادامه داد: با وجود اينكه بيش از يك ماه از شروع سال 
تحصيلى گذشته است ولى بودجه اى براى سرانه مدارس تخصيص نيافته 

است.
حيدرى افــزود: در مقطع كنونى بودجه آمــوزش و پرورش ابتدا صرف 

پرداخت حقوق معلمان و كاركنان آموزش و پرورش مى شود.

خـبــر

شنبه   13 آبان 1396
 15 صفر 1439 4 نوامبر 2017  سال سى ام    شماره 8539 
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